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Orkiestra zebrała 191 tys. Otworzyliśmy się na świat

Koncerty Noworoczne w Sochaczewskim Centrum Kultury urosły do rangi jednego z największych wydarzeń arty-
stycznych w mieście i nie tylko. Wejściówki rozeszły się w ciągu dwóch dni, a na widowni zasiadło ponad 400 osób. 
Tego dnia Camerata Mazovia zaprezentowała swoją pierwszą płytę „Życie jest piękne”, stanowiącą podsumowanie 
zeszłorocznych, jubileuszowych koncertów Strona 18

Setki wolontariuszy w niedzielny poranek 12 stycznia wyszyły na ulice, 
by zbierać datki na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Kwestowali uczniowie, studenci, samorządowcy, harcerze i wszyscy, 
którym na sercu leży dobro dzieci Strona 13

Rozmowa z Krzysz-
tofem Trebunią-
-Tutką, liderem 
zespołu który 
uświetnił tegorocz-
ne obchody święta 
Trzech Króli w 
naszym mieście. 
Sochaczew 

pokochał góralskie 
rytmy, a koncert 
u św. Wawrzyńca 
przejdzie do historii

Strona 2
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Z PIERWSZEJ RĘKI

Znajdziesz nas 

na portalu 

społecznościo-
wym

 Facebook 

https://www.

facebook.com/

ziemia.socha-
czewska

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 46 863-72-00

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30

Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

ZGK 
46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 
46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 
46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, 
baza w Sochaczewie 
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 
46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 
46 862-77-59

SCK 
46 863-07-68

MOPS 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

W tym roku orkiestra grała 
bowiem dla zapewnienia naj-
wyższych standardów dia-
gnostycznych i leczniczych w 
dziecięcej medycynie zabie-
gowej. Pod hasłem tym kry-
je się zakup najnowocześniej-
szych urządzeń dla ratowania 
życia i zdrowia najmłodszych 
potrzebujących różnego ro-
dzaju operacji. Będą to np. 
lampy i stoły operacyjne, dia-
termie, aparaty do znieczu-
lenia, sprzęt monitorujący, 
urządzenia teletransmisyjne, 
aparaty RTG z ramieniem, 
zestawy endoskopowe. Cel 
fi nału obejmuje także zakup 
wyposażenia dla oddziałów 
intensywnej terapii poope-
racyjnej. W ich przypadku 
planowane są zakupy inku-
batorów, monitorów, respi-
ratorów, a także strzykawek 
automatycznych i objęto-
ściowych. Poza tym, zarów-
no dla sal operacyjnych jak i 
oddziałów pooperacyjnych, 
niezbędne będą zakupy ul-
trasonografów i echokardio-
grafów.

Mieszkańcy nie szczę-
dzili grosza, a wielu z nich 
tym chętniej wrzucało pie-
niądze do puszki, że przez 
ostatnie 28 lat WOŚP miała 
mniejszy lub większy wpływ 
na życie nas bądź naszych 
najbliższych. Karetki, urzą-
dzenia diagnostyczne, wy-
posażenie szpitalnych sal, 
inkubatory i wiele innych 
sprzętów - z tego korzysta-
my wszyscy. W zbiórkę włą-
czyły się wszystkie gminy 
naszego powiatu. Pod ki-
nem „Odeon” kwestowa-
li radni i przedstawiciele 
władz miasta: Marek Fer-
giński, Kamila Gołaszew-
ska-Kotlarz, Piotr Pętlak, 
Józef Chocian, Edward Sta-
siak, Marcin Cichocki, Syl-
wester Zdzieszyński, Agata 

Kalińska, Adam Kloch, An-
drzej Kuśmirek oraz Zofi a 
Denisiewicz. 

Wiele działo się na pla-
cu Kościuszki. Motocykli-
ści z Boruta MC Sochaczew 
przygotowali tradycyjnego 
grilla. Za datek do puszki 
można było przejechać się 
motocyklem, jednym z cie-
kawych „maluszków” na-
leżących do członków Sto-
warzyszenia Sochaczewskie 
Fiaty 126 p albo zasiąść za 
sterami symulatora jazdy 
lokomotywą Kolei Mazo-
wieckich. Na placu obejrzeć 
można było również intere-
sujące modele samochodów 
sportowych i zabytkowych. 
Licytacje na rzecz WOŚP 
trwały na portalu e-Socha-
czew (30.818 zł), antenie Ra-
dia Sochaczew (14.745 zł). 
Powalczyć można było o ga-
dżety WOŚP, vouchery na 
treningi sportowe, przelot 
widokowy nad Sochacze-
wem, sprzęt elektroniczny, 
rękodzieło artystyczne, ob-
razy, książki, płyty i wiele 
innych przedmiotów. Złote 
serduszko 28. Finału WOŚP 
nr 89 wylicytował w radiu 
za 15.189 zł Michał Kowal-
ski z fi rmy MK Forwarding. 

Wieczorem w kluboka-
wiarni Łoskot przy ul. Trau-
gutta odbył się koncert po-
łączony z aukcjami oraz 
charytatywnym karaoke, 
który również zasili fi nał. 
Zagrali No Days Off . 

12 stycznia w socha-
czewskim Sztabie WOŚP nr 
643 udało się przeliczyć dat-
ki w kwocie 130.979,79 zł.
Łącznie na koniec dnia 
WOŚP miała ponad 191 ty-
sięcy. Zaznaczyć należy jed-
nak, że jest to kwota wyj-
ściowa. O tym, jak będzie 
rosła, postaramy się infor-
mować na bieżąco na face-
booku Miasta Sochaczew 
oraz w naszym dwutygo-
dniku.

W Sochaczewie znów zagrała 
orkiestra wielkich serc
Setki wolontariuszy w niedzielny poranek 12 stycznia wyszyły na ulice, by zbierać datki na rzecz 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Kwestowali uczniowie, studenci, samorządowcy, harcerze 
i wszyscy, którym na sercu leży dobro dzieci.
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PROSTO Z RATUSZA

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Zanim w czasie ostatniej 
sesji radni zajęli się budże-
tem miasta na 2020 rok i in-
westycjami wpisanymi do 
Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej, wieloletni ko-
mendant hufca Krzysztof 
Wasilewski przypomniał, 
że w ostatnim dniu listopa-
da zakończył swoją misję.

Hufiec rósł wraz 
z samorządem
- Zacząłem w 1989 roku, 
przejąłem hufi ec w trud-
nym momencie. Było to dla 
mnie ogromne wyzwanie, 
bo wszystko się przeistacza-
ło w naszym kraju, ZHP też. 
Staliśmy na rozdrożu. Część 
instruktorów ZHP poszła 
w inną stronę, utworzyła 
Związek Harcerstwa Rze-
czypospolitej, a część zo-
stała i zaczęła ten związek 
przeobrażać po to, by wró-
cić do wartości, które były 
w wielu przypadkach zapo-
mniane. I tę drogę wybrał 
hufi ec Sochaczew. Budowa-
liśmy go przez 30 lat i wy-
daje mi się, że udało nam 
się zbudować hufi ec silny, 
który jest jednym z więk-
szych na Mazowszu – mó-
wił Krzysztof Wasilewski. 

Przypomniał, że jedno-
cześnie był to czas tworze-
nia struktur samorządu, 
najpierw gminnego i miej-
skiego, a później powiato-
wego. 

- W dalekiej Afryce na 
południu żyje plemię Zu-
lusów, którzy na powitanie 
zwracają się do innej oso-
by słowami „widzimy cię”. 
Zwracają się w liczbie mno-
giej, to znaczy przodkowie i 
moja społeczność widzą cie-
bie, widzą was jako part-
nerów do dialogu. I myślę, 
że przez te 30 lat taka sy-
tuacja miała miejsce dzię-
ki ludziom, którzy nas ota-
czali, dzięki temu, że nam 

pomagali. Na to powita-
nie odpowiada się „i my 
cię widzimy”. To że hufi ec 
jest w takiej dobrej kondy-
cji, to m.in. przez to, że była 
ta więź, widzieliśmy się na-
wzajem, był dialog, była po-
moc, współpraca. I za to 
chciałem bardzo serdecz-
nie podziękować państwu, 
władzom miasta, i tym po-
przednim, i tym obecnym – 
zakończył. 

Przedstawi ł   radny m 
podharcmistrz Annę Wasi-
lewską, wybraną na nowego 
komendanta hufca ZHP. Jak 
podkreślił, stery w hufcu 
przejęła osoba przygotowa-
na do tej roli, która będzie 
go godnie prowadzić da-
lej, da sobie radę w tej nie-
łatwej roli. Chwilę później 
przewodniczący rady Syl-
wester Kaczmarek odczy-
tał treść podziękowań dla 
harcmistrza za trzy dekady 
współpracy z naszym samo-
rządem.

25 lat sekretarza miasta
W czasie sesji przypomnia-
no, że jednym z pracow-
ników samorządowych z 
najdłuższym stażem jest 
sekretarz miasta Andrzej 
Wierzbicki, pełniący tę 

funkcję nieprzerwanie od 
25 lat. Z okazji jubileuszu 
burmistrz i przewodniczą-
cy wręczyli mu upominek 
oraz list gratulacyjny. Piotr 
Osiecki podkreślał, że An-
drzej Wierzbicki jest zwią-
zany z samorządem nie-
mal od jego początku, pełni 
funkcję niełatwą, z każdym 
rokiem obarczaną nowymi 
zadaniami. 

- Nie pochodzę z Socha-
czewa, ale od momentu kie-
dy się z nim związałem, ta 
więź powstała bardzo ści-
sła. Może to zbyt poetyckie, 
ale to prawda, że zakocha-
łem się w Sochaczewie. Pa-
trzę od wielu lat, jak nasze 
miasto się rozwija, jak speł-
nia się idea samorządu tery-
torialnego, jak ma ona coraz 
większy wymiar w prze-
niesieniu na warunki ży-
cia. Myślę, że to jest bardzo 
dużo wykonanej dobrej pra-
cy. Cieszę się i jestem dum-
ny, że należę do tego zespo-
łu – podsumował Andrzej 
Wierzbicki.

To medal 
dla wszystkich 
ludzi podziemia
Na sesję zaproszono tak-
że szefową sochaczewskiej 

„Solidarności” Danutę Ra-
dzanowską, która tydzień 
wcześniej odebrała w War-
szawie Medal Wolności i 
Solidarności. Odznaczenie 
to na wniosek prezesa IPN 
przyznał jej prezydent RP 
w uznaniu zasług za dzia-
łalność na rzecz wolności i 
praw człowieka w okresie 
PRL. Jak podkreślała Da-
nuta Radzanowska, jest to 
dla niej wyjątkowe wyróż-
nienie. 

- Odznaczenie traktu-
ję jako podziękowanie dla 
wszystkich, którzy się nara-
żali. Łapaliśmy się wszyst-
kiego, robiliśmy ulotki na 
tym, co wpadło w rękę. Był 
stan wojenny, godzina mi-
licyjna,   kolportowaliśmy 
ulotki w miejscach publicz-
nych, kościele, na osiedlach 
mieszkaniowych, w zakła-
dach pracy. To odznaczenie 
jest dla wszystkich ludzi z 
podziemia – mówiła. 

Podziękowała radnym 
za pamięć o ludziach „Soli-
darności” i zaapelowała, by 
mówić o tamtych czasach, 
bo młodzież chce poznać 
współczesną historię i ludzi 
„Solidarności”, ale książki 
niewiele mówią na ten te-
mat.

Jubileuszowa końcówka 
roku na miejskiej sesji
Harcerze tradycyjnie przekazali „Betlejemskie Światło Pokoju”, podziękowania za trzy dekady 
współpracy złożył były już komendant hufca ZHP Krzysztof Wasilewski, podziękowania 
odebrał też sekretarz miasta pełniący tę funkcję od 25 lat, a szefowa „Solidarności” Danuta 
Radzanowska odebrała gratulacje z okazji odznaczenia jej Medalem Wolności i Solidarności. 

Krzysztof Wasilewski sochaczewskim hufcem ZHP kierował przez 30 lat

Krótko z sesji
460 tys. na projekt mostu

Na listopadowej sesji radni miasta zgodzili się wesprzeć 
fi nansowo powiat w jego planach przebudowy ulicy Gło-
wackiego (265,6 tys.) i Trojanowskiej (577,5 tys.), natomiast 
na sesji 20 grudnia zdecydowali o wsparciu jeszcze jedne-
go wspólnego zadania. Chodzi o wykonanie dokumentacji 
projektowej nowego mostu na Bzurze. Z dwóch budżetów, 
w 2020 i 2021 roku, samorząd miasta przekaże powiato-
wi - liderowi projektu - na ten cel po 228.540 zł. Uchwała 
przeszła 13 głosami „za” przy 7 wstrzymujących się. 

Dotacje ustalone
Dwa zakłady komunalne, które ze względu na charakter  dzia-
łalności nie są w stanie zarobić na swoje utrzymanie, otrzymają 
z budżetu miasta dotacje. W 2020 roku Zakład Komunikacji 
Miejskiej będzie dofi nansowany kwotą 2.467.00, a MOSiR z 
jego basenem, boiskami, halami sportowymi i placami zabaw 
kwotą 2.288.600 zł. Wysokość dopłaty do każdego przeje-
chanego przez autobusy ZKM kilometra, do każdej godziny 
pracy pływalni, obiektów sportowych przy Warszawskiej i hal 
zatwierdzono stosowną uchwałą.  

Taniej za światłowód
Bez uwag przyjęto poprawkę w uchwale określającej 
wysokość stawek opłat pobieranych za zajęcie pasa 
drogowego. Jak wyjaśnił wiceburmistrz Dariusz Do-
browolski, korekcie i to znacząco w dół, poddawane 
są opłaty za wprowadzenie w pas drogowy obiektów i 
urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej. 

Służbowe nie, sprzedaż tak
Pewnym zaskoczeniem była dyskusja o mieszkaniu 
służbowym, które miałoby zostać przydzielone ar-
cheologowi z Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola 
Bitwy nad Bzurą na czas jego pracy w tej placówce. 
Jak przekonywał burmistrz, pracownik prowadzi liczne 
badania i nadzory archeologiczne, w tym u podnóża 
zamku, jego praca przynosi placówce dochody. 
Lokal ma około 26 m2 i mieści się w kamienicy przy 
ulicy Towarowej. Radna Alicja Korkosz z Koalicji 
Obywatelskiej apelowała, by nie podejmować uchwały 
w tej sprawie, bo na liście oczekujących na mieszka-
nia jest wiele osób w trudnej sytuacji, są bezdomni, 
rodziny na zakręcie żyjące w ekstremalnie trudnych 
warunkach, a każdy wolny lokal skraca tę kolejkę. Po 
tej wymianie opinii radni PiS i Sochaczewskiego Fo-
rum Samorządowego zagłosowali „za” przydzieleniem 
mieszkania służbowego, a radni Koalicji Obywatelskiej 
i Bezpartyjni Samorządowcy nie poprali tej propozycji 
(Alicja Korkosz „przeciw” plus siedem głosów wstrzy-
mujących). 
Kwadrans później, na tej samej sesji i w tym samym gronie, 
radni decydowali o sprzedaży na wolnym rynku prawie 
33-metrowego mieszkania komunalnego znajdującego 
się w bloku przy ulicy Grunwaldzkiej. Wszyscy zgodnie 
zagłosowali „za”. Radna Alicja Korkosz także. (daw)
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Rozliczą 
w nowym roku
20 grudnia rada miasta 
jednogłośnie ustaliła wy-
kaz wydatków inwestycyj-
nych, które nie wygasają z 
końcem roku budżetowego. 
Chodzi o projekty rozpo-
częte, fi nansowane z bu-
dżetu 2019 roku, ale rozli-
czane ostatecznie do końca 
czerwca 2020 roku. 

Na liście znalazły się trzy ta-
kie zadania o łącznej warto-
ści 3.430.000 zł:

- 3.051.980 zł – budowa 
stadionu przy ulicy War-
szawskiej. Płatność przej-
dzie na 2020 rok ponieważ 
wydłużono czas realizacji 
tej inwestycji. 

- 368.410 zł – budo-
wa amfi teatru wraz z wi-
downią u podnóża zamku. 
Rozliczenie prac wykony-
wanych w 2019 roku nastą-
pi później, ponieważ w har-
monogramie robót pojawiły 
się nieplanowane wcześniej 
kilkutygodniowe   badania 
archeologiczne. 

- 9.800 zł – umowa z fi r-
mą doradczą pomagającą w 
przygotowaniu postępowa-
nia przetargowego na za-
kup energii elektrycznej dla 
miasta i podległych mu jed-
nostek w latach 2020-2022. 

daw

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Debatę o budżecie połączono z 
dyskusją o ściśle powiązanej z 
nim Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej, dlatego już na wstę-
pie radny Adam Kloch odczy-
tał wspólne stanowisko klubów 
Koalicji Obywatelskiej i Bez-
partyjnych Samorządowców.

Inwestycje - tak, 
finansowanie - nie
Kluby te zadeklarowały, że 
wstrzymają się od głosowania, 
gdyż budżet zaplanowano z de-
fi cytem, miasto chce zaciągnąć 
9,7 mln zobowiązań, zadłuże-
nie rośnie, podobnie jak kosz-
ty jego obsługi. Jak powiedział 
radny, kluby są zwolennikami 
szukania oszczędności w bu-
dżecie i zapraszania do miasta 
inwestorów. W oświadczeniu 
podkreślono, że popierają bu-
dowę sali gimnastycznej przy 
„dwójce”, mostu na Bzurze, 
amfi teatru, remont ul. 15 Sierp-
nia, dokończenie remontu sta-
dionu oraz projekt Sochaczew-
ski Eko-bus. Jednocześnie nie 
są zwolennikami wspierania fi -
nansowego drogowych planów 
powiatu. 

Pieniądze leżą na stole
- Jeśli mamy inwestycję do-

fi nansowaną w kilkudzie-
sięciu procentach, to trzeba 
podjąć trudną decyzję, czy 
zaciągamy zobowiązanie i 
robimy coś, czego oczeku-
ją nasi mieszkańcy, czy nie 
robimy. Jeśli pan nie potra-
fi  podejmować niełatwych 
decyzji, bo jednocześnie 
mówi, że jest za inwestycja-
mi a przeciw ich fi nansowa-
niu, to niech się pan na coś 
zdecyduje - apelowała do 
Adama Klocha radna Sele-
na Majcher z klubu PiS.  

Podobnie wiceprzewod-
niczący rady Arkadiusz Ka-
raś (PiS) podkreślał, że w 
wielu przypadkach pewne 
projekty można przeprowa-
dzić tylko teraz, to teraz są 
ogłaszane konkursy i pie-
niądze leżą na stole. Za rok 
czy dwa nie będzie szansy 
na zdobycie dotacji i trzeba 

będzie sto procent kosztów 
pokryć z własnej, samorzą-
dowej kieszeni. Przekony-
wał, że lepiej zwiększyć zo-
bowiązania, rozłożyć ich 
spłatę na bezpieczny okres 
i skorzystać z jedynej szan-
sy, jaka się pojawia na hory-
zoncie. 

Radna Magdalena Zbo-
rowska (SFS) przestrzegała, 
że strumień pieniędzy pły-
nący do nas z rządu i Unii 
Europejskiej w pewnym 
momencie może wyschnąć. 

- Ciarki mnie przeszły, 
gdy pan Adam przeczytał, 
że jesteście przeciwni dofi -
nansowaniu zadań powia-
towych prowadzonych na 
terenie miasta. Nie zapomi-
najmy, że drogi, które do-
fi nansowujemy, jak Troja-
nowska i Głowackiego są 
przecież w naszym mieście. 
Te pieniądze się nie marnu-
ją, to widać gołym okiem. 
Wasze oświadczenie zmie-
rza do jednego - róbcie, ale 
nie wiadomo z czego - mó-
wiła. 

Sala dla „dwójki” 
za 10 lat?
Na koniec głos zabrał bur-
mistrz Piotr Osiecki przy-
pominając, że w 2020 roku 
ratusz zainwestuje prawie 
31,5 mln zł. Na tę kwotę 
składa się 13,5 mln środków 
pozyskanych z zewnątrz 
(dotacje od rządu, z UE, 
NFOŚiGW), prawie 13 mln 
środków własnych i prawie 
5 mln kredytu. 

- Mówiąc krótko, żeby 
przeprowadzić   inwesty-
cje za prawie 31,5 mln zł, 
zwiększamy zobowiązania 
miasta o niecałe 5 mln - in-
formował burmistrz. 

Zwrócił się też bezpo-
średnio do radnych Koalicji 
Obywatelskiej i Bezpartyj-
nych Samorządowców. 

- Zderzają się na tej sali 
dwie wizje funkcjonowa-
nia samorządu. Państwo 
proponujecie wizję taką - 
nie zaciągamy zobowiązań, 
oszczędzamy sukcesywnie 
i za 10 lat mówimy społecz-
ności Szkoły Podstawowej 
nr 2, że już jesteśmy gotowi 
zbudować salę gimnastycz-
ną. Oszczędzamy, nie zacią-
gamy żadnych zobowiązań, 
nie pozyskujemy środków 
zewnętrznych i mówimy 
mieszkańcom, że amfi teatr 
pobudujemy za 10 lat, a te-
raz to zaczniemy na niego 
oszczędzać - mówił. 

Mamy swoje pięć minut
- Albo teraz, albo nigdy. 
Fundusze płynące do sa-
morządów z różnych źró-
deł będą malały, bo poziom 
życia w Polsce wzrasta. 
Mamy teraz swoje pięć mi-
nut, jeśli chodzi o środki 
pozyskiwane z administra-
cji rządowej. A wy chce-
cie powiedzieć, zamrozi-
my to wszystko, może za 
dziesięć lat zaoszczędzimy 
pieniądze i wtedy zacznie-
my realizację. (...) Napraw-
dę, proszę państwa o więcej 

zaufania do nas - apelował 
Piotr Osiecki. 

Głos w dyskusji zabrała 
szefowa klubu radnych So-
chaczewskiego Forum Sa-
morządowego,   Krystyna 
Dybiec. Jak powiedziała, 
budżet skrojono na miarę 
dzisiejszych możliwości, ale 
zapewne w ciągu roku bę-
dzie on nowelizowany. Na-
leży się liczyć z jego zmia-
nami choćby w związku z 
wyższymi kosztami odbioru 
odpadów komunalnych, a 
ostatnie przetargi w ościen-
nych samorządach pokaza-
ły, że koszty rosną i to zna-
cząco. Klub SFS jest jednak 
przekonany, że tak jak w la-
tach poprzednich ratusz w 
maksymalnym stopniu się-
gnie po fundusze unijne, a 
planowane zadania w bu-
dżecie i WPF zostaną wy-
konane, dlatego Sochaczew-
skie Forum Samorządowe 
jednogłośnie zagłosuje za 
przyjęciem obydwu doku-
mentów.  

Warto dodać, że o WPF 
i budżecie pozytywnie wy-
powiedziały się wszystkie 

komisje rady oraz Regional-
na Izba Obrachunkowa. Ta 
ostatnia stwierdziła, że nie 
widzi zagrożenia dla moż-
liwości sfi nansowania defi -
cytu. 

Dwa kluby „za”
Zarządzono głosowanie. Za 
Wieloletnią Prognozą Fi-
nansową opowiedziało się 
dwanaścioro radnych So-
chaczewskiego Forum Sa-
morządowego i PiS: Marcin 
Cichocki, Sławomir Dory-
walski, Krystyna Dybiec, 
Selena Majcher, Piotr Pę-
tlak, Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz, Renata Sokołow-
ska, Sylwester Kaczmarek, 
Edward Stasiak, Arkadiusz 
Karaś, Magdalena Zborow-
ska, Sylwester Zdzieszyń-
ski. Od głosu wstrzymali się 
Bezpartyjni Samorządow-
cy i klub Koalicji Obywa-
telskiej, tj. Janusz Bąbała, 
Jacek Krzemiński, Robert 
Błaszczyk, Jolanta Kulpa-
-Szczepaniak, Zofi a Deni-
siewicz, Teresa Lutyńska, 
Adam Kloch, Alicja Kor-
kosz.

W jednym punkcie gło-
sowanie uchwały budże-
towej różniło się od głoso-
wania WPF, ponieważ tuż 
przed nim z sali obrad wy-
szła Teresa Lutyńska. Z tego 
powodu za budżetem opo-
wiedziało się 12 radnych PiS 
i Forum, 7 bezpartyjnych i 
KO wstrzymała się od gło-
sowania, a głos Teresy Lu-
tyńskiej zakwalifi kowano 
jako nieoddany. 

Po głosowaniach bur-
mistrz podziękował rad-
nym za głosy na „tak”, pod-
kreślając, że podjęli bardzo 
odpowiedzialną decyzję. 

Budżet na 2020 rok uchwalony
Dwunastoma głosami „za” przy siedmiu „wstrzymujących” sochaczewscy radni uchwalili budżet miasta na 2020 
rok. Głosowanie poprzedziła krótka dyskusja o przyszłorocznych planach inwestycyjnych i sposobie ich fi nansowania. 
W 2020 roku miasto zainwestuje w drogi, tereny rekreacyjne czy nowy tabor dla ZKM ponad 31 mln zł.

Ostatnia korekta 

budżetu

Znając już dość dokładne 
dane o osiągniętych wpły-
wach i wydatkach, dokona-
no ostatnich zmian w bu-
dżecie 2019 roku. 

Obejmują one m.in. wpływy z 
opłaty skarbowej, za wieczyste 
użytkowanie, najem i dzierża-
wę majątku miasta, dochody 
z podatku od nieruchomości i 
środków transportowych. Sko-
rygowano też kwoty dotacji, ja-
kie otrzymują prywatne przed-
szkola. Przekazywane środki 
są zależne od liczby dzieci, nad 
którymi placówka roztacza 
opiekę. O 294 tysiące zł zwięk-
szono pulę pieniędzy na wyna-
grodzenia pracowników szkół 
podstawowych i przedszkoli.
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Rusza kolejne zadanie inwe-
stycyjne prowadzone przez 
Zakład Wodociągów i Kanali-
zacji. Tym razem są to roboty 
prowadzone w ulicach Polnej i 
Kochanowskiego. 

W ramach przebudowy i wy-
miany sieci wodociągowej 
w Polnej i Kochanowskiego 
wykonane zostaną następu-
jące prace: przebudowa sie-
ci wodociągowej wraz z odej-
ściem do hydrantu o łącznej 
długości 147 m, a także wy-

miana istniejącej sieci wodo-
ciągowej o długości ok. 152 m 
w ulicy Jana Kochanowskie-
go i ok. 243 m w ulicy Polnej 
wraz z przepięciem istnieją-

cych przyłączy wodociągo-
wych. Łącznie to 542 m wo-
dociągu.

Wymiana i przebudowa 
sieci wodociągowej jest ko-

nieczna z uwagi na zły stan 
techniczny sieci. Prace w 
przeważającej mierze prowa-
dzone będą metodą bezwy-
kopową, tak aby do minimum 
ograniczyć wszelkiego rodza-
ju uciążliwości. Zakończenie 
robót jest przewidziane na ko-
niec stycznia.

Wykonawcą prac budow-
lanych jest Zakład Usługowy 
MARTEL z Brwinowa. Łączna 
wartość robót wyniesie 349,5 
tys. zł. 

ZWiK Sochaczew

INWESTYCJE

To już ostatni element inwe-
stycyjnej układanki niezbęd-
ny, by prace na ulicy 15 Sierp-
nia mogły ruszyć wiosną 2020 
roku. 18 grudnia w urzędzie 
wojewódzkim burmistrz Piotr 
Osiecki podpisał z wojewodą 
mazowieckim    Konstantym 
Radziwiłłem umowę o przy-
jęciu dofi nansowania do tego 
zadania. 

Na modernizację ulicy ra-
tusz zdobył z rządowego 
Funduszu Dróg Samorzą-
dowych 2,7 mln zł dotacji, 
a to oznacza, że inwestycja 
zostanie   przeprowadzona 
w 60 procentach za pienią-
dze spoza miejskiego budże-
tu. 15 Sierpnia w pierwszym 
etapie ma być komplekso-
wo przebudowana na odcin-
ku od LO Chopina do uli-
cy Broniewskiego. Roboty 
zlecono kutnowskiej fi rmie 
Trakt za kwotę 4,57 mln zł.

W trakcie dyskusji o 
projekcie budżetu miasta na 
2020 rok, jaka odbyła się na 
sesji 20 grudnia, burmistrz 
Osiecki poinformował rad-
nych o rozmowie z woje-
wodą, który przekazał bar-

dzo dobrą wiadomość, iż 
Sochaczew ma duże szanse 
na dotację także na remont 
drugiego fragmentu ul. 15 
Sierpnia - od ulicy Broniew-
skiego do obwodnicy mia-
sta. Złożony przez ratusz 
wniosek znalazł się na li-
ście projektów rekomendo-
wanych do dofi nansowania, 
a to może oznaczać, że po 
pomyślnym przejściu dal-
szej procedury konkursowej 
ostatni odcinek 15 Sierpnia 
mógłby zostać zmodernizo-
wany w 2021 roku. Projekt 
obejmuje m.in. przebudowę 
935 metrów jezdni, ułoże-
nie chodnika dla pieszych, 
wydzielenie półtorametro-
wego pasa rowerowego po 
obydwu stronach jezdni, 
przebudowę prawie 350 me-
trów kanalizacji deszczo-
wej i skrzyżowań z Okrzei 
oraz z ulicą Łuszczewskich, 
wykonanie zatok dla auto-
busów oraz miejsc postojo-
wych przed sklepami w re-
jonie ulicy Łuszczewskich. 
Teraz pozostaje czekać na 
ogłoszenie ostatecznej listy 
rankingowej i podpis pre-
miera.  (daw)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Na dolnych kondygnacjach 
budynku, w remontowanej 
części, prace są już właściwie 
zakończone. Odnowione po-
mieszczenia czekają na wy-
kończenie elementami sto-
larskimi oraz doposażenie. 
Na dotychczas najwyższym 
piętrze komendy powsta-
ły schody, które w tej chwi-
li kończą się jeszcze w sufi -
cie, jednak w najbliższych 
dniach pracownicy przebi-
ją połączenie z powstającym 
piętrem.

Sporo dzieje się na ze-
wnątrz strażnicy. Plac za ko-
mendą zyskał nową kostkę 
brukową. Gotowa jest kon-
strukcja wieży do suszenia 
węży - wykonawca przygo-
towuje się do jej ocieplenia 
i położenia elewacji. Jesz-
cze przed końcem stycznia 
dobudowana do budynku 
kondygnacja ma zostać za-
daszona. Trwają też przy-
gotowania do położenia 
dwuspadowego dachu nad 
częścią garażową.

- Jesteśmy zadowoleni 
z postępów prac i postawy 
wykonawcy - mówi komen-
dant powiatowy sochaczew-
skiej straży pożarnej, st. bryg. 
Piotr Piątkowski. - Właści-
wie od września jedyna dłuż-

sza przerwa w pracach przy-
padła na trzy dni świąteczne 
w grudniu. Jeśli nie wydarzy 
się żaden kataklizm, jestem 
spokojny o dotrzymanie ter-
minu. 

Zgodnie z założeniami, 
zmodernizowany i rozbudo-
wany budynek ma zostać od-
dany na początku lipca tego 
roku. Nadbudowa i moder-
nizacja KP PSP ma koszto-
wać 2,1 mln zł. Inwestycja nie 
byłaby możliwa bez wsparcia 
samorządów miasta i powia-
tu (przeznaczyły na ten cel po 
200 tys. zł), a także wojewody 
mazowieckiego (400 tys. zł) 
oraz Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej (652 tys. zł). 
Do projektu dorzuciła się też 
Komenda Główna PSP (400 
tys.) i Komenda Wojewódzka 
PSP (346 tys. zł). 

Na okres remontu wojewódzkiego odcinka ulicy 15 Sierp-
nia wiatę przystankową przy SCK w Boryszewie zdemon-
towano. Gdy zbliżał się koniec prac i wiata nie wracała na 
swoje miejsce,  stała się przedmiotem wielu dyskusji nie tyl-
ko w internecie, ale też podczas listopadowego cyklu spo-
tkań burmistrza z mieszkańcami poszczególnych dzielnic. 
Wykonawca robót obiecał MZDW, że wiata stanie na nowo 
i, jak widać, pasażerowie znowu mogą z niej korzystać. 

Jest umowa 
i rekomendacja

Strażacka komenda 
nabiera kształtów
Prace ruszyły w drugiej połowie września ubiegłego roku. Dziś widać już ich wyraźne efekty. 
Wykonawca inwestycji, fi rma Sochbud, dobrze wykorzystał wyjątkowo długi sezon budowlany. 
Docelowo siedziba strażaków ma zostać zmodernizowana, podwyższona o piętro i zyskać wieżę.

Pół kilometra wodociągu

Wiata wróciła 
na swoje miejsce
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Styczeń
Sochaczewianie tłumnie przywitali Nowy Rok na zabawie syl-

westrowej na pl. Kościuszki. Gwiazdą wieczoru była grupa Vox, a 
imprezie towarzyszył pokaz laserowy.

6 stycznia ulicami Sochaczewa przeszedł Orszak Trzech Króli. 
Redakcja „Ziemi Sochaczewskiej” podsumowała bożo-

narodzeniową akcję „Paczka do Paczki”. Do potrzebujących 
ze świetlic TPD,  „Kleks” i Placówki Opiekuńczo-Wycho-
wawczej w Giżycach trafi ło 170 paczek.

13 stycznia w SCK odbył się koncert noworoczny w wykonaniu 
orkiestry kameralnej Camerata Mazovia. Był to pierwszy z dwuna-
stu koncertów zaplanowanych z okazji 15-lecia Cameraty. 

Mieszkańcy wsparli Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy 
sumą ponad 250 tys. zł. Datki zbierało blisko 300 wolontariuszy a 
sztab WOŚP mieścił się tradycyjnie w komendzie hufca ZHP. 

Około 200 wokalistów wzięło udział w trzeciej edycji Powiato-
wego Konkursu Kolęd i Pastorałek „Jam jest dudka”, organizowa-
nego przez Szkołę Podstawową nr 2. 

W budynku Domu Rzemiosła przy ul. Żeromskiego rozpoczę-
ło działalność kino „Odeon”. 

Luty

W czasie ferii na dzieci pozostające w mieście czekały warsz-
taty i zajęcia w MBP, SCK, Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji, 
muzeum ziemi sochaczewskiej. Oprócz tego w „jedynce” odbyła 
się sfi nansowana przez ratusz Feryjniada z szeregiem darmowych 
atrakcji (dmuchańce, quady, konsole do gry, klocki lego, kreatywna 
strefa dla maluchów i inne).

21 lutego zmarł biskup Alojzy Orszulik. W latach 1999-2004 
był ordynariuszem diecezji łowickiej, a następnie biskupem senio-
rem tejże diecezji. Miał 90 lat. 

Podzielono dotacje dla klubów sportowych. Uzyskało ją 15 klu-
bów i stowarzyszeń. Łącznie w 2019 roku samorząd wsparł je kwo-
tą około 1,5 mln. zł (dotacje, stypendia, darmowe wejścia na obiek-
ty itp.). 

Zainaugurowano kolejny sezon Artystycznych Kramnic, który 
tym razem potrwał do 7 kwietnia.

Marzec
1 marca obyły się XI Muzealne Spotkania z Niezłomnymi. 

Wzięli w nich udział historycy, uczniowie oraz uczestnicy powsta-
nia warszawskiego. 

7 marca podsumowano XVII edycję plebiscytu na „Sportow-
ca Roku”. Został nim kulturysta Piotr Zieliński. Trenerem roku zo-
stał Tomasz Malesa. 

Maria Stasiak z SP nr 6 zdobyła Grand Prix VI Festiwalu Pio-
senki i Pieśni Patriotycznej „Nie mówię szeptem, gdy mówię skąd 
jestem”. Podczas przeglądu można było zobaczyć ponad  160 pre-
zentacji. 

8 marca odbył się benefi s Jolanty Kawczyńskiej, muzyka, ani-
matora kultury, instruktora teatralnego. Jolanta Kawczyńska ob-
chodziła 40-lecie pracy w sochaczewskich placówkach kultury.

Miasto drugi raz zorganizowało Bieg Pamięci Żołnierzy Wy-
klętych „Tropem Wilczym”. Bieg ukończyło 160 zawodniczek i za-
wodników. Kolejnych 150 wzięło udział w VIII Pucharze Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych Amatorskiej Ligi MMA. 

Po ponad trzech latach przerwy autobusy Zakładu Komunika-
cji Miejskiej 1 kwietnia wróciły na teren gminy Sochaczew. Był to 
efekt porozumienia między władzami miasta i gminy. 

W ramach otwartych konkursów ofert na realizację zadań pu-
blicznych przez organizacje pozarządowe ratusz podzielił między 
lokalne stowarzyszenia, fundacje i UKS-y ponad 364 tys. zł. 

Weronika Pisarek został uznana za najlepszego wolontariusza 
w XIII powiatowej edycji konkursu „8 Wspaniałych”.

Dowódca 3. Warszawskiej Brygady Rakietowej Obrony Po-
wietrznej Andrzej Dąbrowski awansowany został przez prezyden-
ta na stopień generała. 

Chopin University Band otworzył cykl koncertów w ramach 
Sochaczewskich Spotkań z Chopinem, które odbywały się trady-
cyjnie w sali balowej hotelu „Chopin”. 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska przyznał miastu 
prawie 10 mln zł dotacji na kompleksowe zagospodarowanie wód 
opadowych w rejonie dawnego Chemitexu, ulic Grunwaldzkiej, 
Parkowej i Ogrodowej oraz terenów przy Płockiej i Łowickiej. 

Kwiecień

Podczas uroczystej gali w SP nr 6 wręczono stypendia 44 naj-
zdolniejszym uczniom z sochaczewskich szkół. Stypendia w cało-
ści fi nansowane są z budżetu miasta. 

W patio kramnic otwarto wystawę pokonkursową prac stu-
dentów architektury Politechniki Warszawskiej „Rewaloryzacja 
zabudowy Sochaczewa i powiatu sochaczewskiego”. 

Na pl. Kościuszki odbyły się obchody światowego Dnia Auty-
zmu. 

Z sochaczewskimi harcerzami spotkała się Elżbieta Dzikow-
ska. Wydarzenie połączono z nadaniem 25. Środowiskowej Dru-
żynie Harcerskiej „Echo” imienia Tony Halika. 

Maj
Odbyły się miejskie obchody święta Konstytucji 3 Maja. Jed-

nym z najważniejszych punktów była msza w kościele parafi i św. 
Wawrzyńca uświetniona koncertem Chóru Towarzystwa Śpiewa-
czego Ziemi Sochaczewskiej. 

Blisko 700 uczestników wyruszyło na trasę VII Majowego So-
chaczewskiego Rajdu Rowerowego. 

Podsumowanie roku
Za nami czas ważnych rocznic historycznych  – wybuchu powstania warszawskiego oraz Bitwy nad Bzurą, dwukrotnych 
wyborów do Europarlamentu, sejmu i senatu, ale także niezliczonych wydarzeń kulturalnych. Poniżej prezentujemy 
najważniejsze z nich. Zachęcamy do spojrzenia wstecz i lektury naszego przeglądu roku 2019.
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Około 1500 zawodników z ponad stu parafi i z całej Polski wzię-
ło udział w XIV Mistrzostwach Polski Liturgicznej Służby Ołtarza 
w Piłce Nożnej Miesięcznika dla Ministrantów „Króluj nam Chry-
ste”. Wydarzenie koordynował Wydział Sportu i Organizacji Poza-
rządowych UM. 

15 maja rozpoczęły się Dni Rodziny. W ich ramach sochaczew-
skie placówki zorganizowały szereg wydarzeń, pikników, spotkań, 
których celem było zintegrowanie sochaczewskich rodzin. Dni 
trwały do 7 czerwca. 

Zakład Komunikacji Miejskiej skończył 40 lat. Jubileuszową 
galę zorganizowano w kramnicach. 

W Sochaczewie obchodzono 100-lecie Towarzystwa Przyja-
ciół Dzieci. W ramach jubileuszu odbyła się gala w SCK w Bory-
szewie, wydano okolicznościową monografi ę, zasłużonym działa-
czom wręczono odznaczenia. 

W Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą zor-
ganizowano kolejną Noc Muzeów. 

Ponad tysiąc osób wystartowało w XXVI Europejskich Bie-
gach Młodych Olimpijczyków. 

42 zespoły zagrały w XIX Turnieju Dzikich Drużyn Stowarzy-
szenia Odnowy Sochaczewa „Zamek”. 

Czerwiec

1 czerwca w parku Garbolewskiego tysiące dzieci wzięły udział 
w miejskich obchodach Dnia Dziecka. Teatrzyk, planszówki XL, 
historyczne pokazy, występy, fabryka lizaków – to tylko niektóre z 
przygotowanych na ten dzień atrakcji. 

Poznaliśmy wyniki wyborów do Europarlamentu. Charakte-
ryzowały się one wyjątkowo wysoką frekwencją wynoszącą ponad 
47 proc. Co trzeci mieszkaniec Sochaczewa oddał głos na Macieja 
Małeckiego (PiS).

Blisko 200 zawodników z 16 zespołów stanęło na starcie reak-
tywowanych XXII Ogólnopolskich Zawodów Sportowych Osób 
Niepełnosprawnych. Wydarzenie swoim patronatem objęła para 
prezydencka. 

Uroczysta sesja Rady Miejskiej i wciągnięcie fl agi na maszt roz-
poczęły obchody Święta Mieszkańców - Dni Sochaczewa. W pro-
gramie znalazły się m.in.: Festiwal Ognia, Festiwal Chorągwi, Fe-
stiwal Katarynek, prezentacje artystów skupionych wokół SCK, 
Zlot Zabytkowej Motoryzacji, wystawa „I love Sochaczew”, zorga-
nizowano degustację Mazurka Chopina, wycieczki zabytkowym 
piętrowym autobusem, Jarmark Sochaczewski. Na scenie głównej 
zaprezentowali się lokalni muzycy i tancerze oraz ogólnopolskie  
gwiazdy – Patrycja Markowska, Dżem, Ania Dąbrowska, Felivers. 
W ramach akcji „Otwarty Ratusz” miały miejsce premiery: płyty 
Chóru Niepodległa oraz wydawnictw książkowych autorstwa Jo-
lanty Śmielak-Sosnowskiej (zbiór wywiadów „Lubię rozmawiać”), 
Moniki Kosowiec, Tadeusza Hutkowskiego oraz Apolonii Lato 
(poezja). W kramnicach odznaczono honorowych krwiodawców.

W gmachu muzeum działalność rozpoczął Sochaczewski 
Punkt Informacji Turystycznej.

Jubileusz 10-lecia obchodziło przedszkole Świętych Aniołów 
Stróżów. 

Na siłowni zewnętrznej w Chodakowie odbyła się V edycja 
Otwartych Mistrzostw Sochaczewa w podciąganiu na drążkach i 
pompkach. 

Blisko 600 śmiałków wystartowało w VI Biegu Cichociemnych 
zorganizowanym przez Dragon Fight Club. 

Burmistrz Piotr Osiecki otrzymał od radnych wotum zaufania 
oraz absolutorium za 2018 rok. 

Na terenie dawnej mleczarni przy ulicy Traugutta zbudowano 
sklep sieci Lidl. Otwarto go 27 czerwca. 

Rozpoczęły się pokazy Sochaczewskiego Kina Letniego.  
Na Scenie Letniej SCK odbył się główny koncert w ramach cy-

klu podsumowującego 15-lecie istnienia Orkiestry Kameralnej Ca-
merata Mazovia. 

Lipiec
Nowym dyrektorem szpitala powiatowego został dr. n. med. 

Feliks Orchowski. 

Zainaugurowano II Sochaczewski Festiwal Folklorystyczny. 
Otworzyły go występy „Folklorka” z Sochaczewa i łowickich „Ko-
derek”. 

90 urodziny obchodziły PSS „Społem” oraz Klub Sportowy 
Bzura Chodaków. 

5 lipca Sochaczew pożegnał Tomasza Sołdaczuka, motocykli-
stę, cenionego działacza społecznego oraz organizatora wielu im-
prez charytatywnych. 

Rozpoczęły się prace modernizacyjne na cmentarzu wojen-
nym w Trojanowie. Inwestycja została wsparta przez rząd dotacją 
w wysokości ok. 2,6 mln zł. 

Gwiazdą koncertu zamykającego II Sochaczewski Festiwal 
Folklorystyczny była góralska kapela o międzynarodowej sławie 
Trebunie Tutki. 

7 lipca w parku przy ul. Traugutta rozpoczął się cykl letnich 
spotkań z historią i sztuką. Zebrani zobaczyć mogli pokaz broni 
czarnoprochowej, średniowiecznej artylerii oraz alchemii.

W weekendy na placach zabaw na terenie całego miasta odby-
wały się pikniki rodzinne zorganizowane przez Wydział Sportu i 
Organizacji Pozarządowych UM. 

26 lipca uroczyście otwarto nową siedzibę Komendy Powiato-
wej Policji przy ul. 1 Maja. 

Koncertem zespołu Old Timers 28 lipca rozpoczął się II Socha-
czewski Festiwal Jazzowy.

Około 40 osób wzięło udział w III Sochaczewskim Marszu 
Nordic Walking. 

Sierpień
1 sierpnia miasto obchodziło rocznicę wybuchu powstania 

warszawskiego. Na pl. Kościuszki odbyła się rekonstrukcja wymar-
szu sochaczewskich partyzantów na pomoc Warszawie, apel pa-
mięci oraz koncert orkiestry wojskowej. 

W ramach II Sochaczewskiego Festiwalu Jazzowego na scenie 
na pl. Kościuszki zaprezentowali się Wojciech Karolak Trio, Gra-
żyna Auguścik i Paulinho Garcia. Finałem był zaś występ formacji 
Andrzeja Jagodzińskiego. 

W Boryszewie odbył się III Piknik Wojskowy zorganizowany z 
okazji święta Wojska Polskiego. 

17 sierpnia stowarzyszenie „Nasz Zamek” zorganizowało ko-
lejną edycję pikniku historycznego „Zawisza Czarny nad Bzurą – 
Sochaczewskie Spotkania z Historią”.

18 sierpnia w parku przy ul. Traugutta odbyła się impreza histo-
ryczna „W obozie generała Szembeka”. 

20 sierpnia Sochaczew odwiedził premier Mateusz Morawiecki.

23 sierpnia odbył się III Festiwal Noc Poezji i Muzyki Wier-
szotorówka, a dzień później mieszkańcy uczestniczyli w V Świę-
cie Bzury. 

Ostatniego dnia miesiąca wyruszył 20. Rodzinny Rajd Rowe-
rowy im. Anny i Tadeusza Krawczyków po Ziemi Sochaczewskiej. 
Na starcie stanęło ponad 700 rowerzystów. 

31 sierpnia ostatecznie wygaszono gimnazja, a ich miejsce za-
stąpiły ośmioklasowe szkoły podstawowe. Tego dnia zaczęło się też 
wygaszanie schroniska Azorek, które decyzją rady gminy Socha-
czew ma opuścić dotychczasową lokalizację. 
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Do 31 sierpnia trwał Międzynarodowy Festiwal Teatralny Uni-
ty. Jego organizatorami było SCK, Stowarzyszenia Sztuka Nowa, 
przy współpracy Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji UM. 

Wrzesień
To miesiąc obchodów 80. rocznicy Bitwy nad Bzurą. 

6 września na cmentarzu parafi alnym odbył się uroczysty po-
grzeb mjr. Feliksa Kozubowskiego, dowodzącego obroną miasta w 
trakcie kampanii wrześniowej. Major spoczął w oddzielnej kwate-
rze, tuż obok swoich żołnierzy.

W SCK w Chodakowie wystąpił Reprezentacyjny Zespół Arty-
styczny Wojska Polskiego.

160 zawodników uczestniczyło w 36. Półmaratonie Szlakiem 
Walk nad Bzurą.

Na polach czerwonkowskich miała miejsce inscenizacja po-
czątkowej fazy przebiegu Bitwy nad Bzurą. Wzięło w niej udział 
250 rekonstruktorów. Na bulwarach poświęcono pomnik upa-
miętniający ofi ary II wojny światowej. Monument przeniesiono 
tam z ul. Traugutta, a wcześniej odnowiono. 

Jacek Wójcicki był gwiazdą koncertu charytatywnego zorga-
nizowanego przez Fundację Pomocy Osobom z Chorobą Alzhe-
imera.

W weekend 14 i 15 września odbył się XI Otwarty Puchar Pol-
ski Judo Juniorek i Juniorów im. Tadeusza Naskręta.

W rocznicę agresji ZSRR na Polskę poświęcono odnowione 
mogiły na trojanowskim cmentarzu wojennym. Nekropolia prze-
szła gruntowny remont.

W ramach XVII Wrześniowych Spotkań z Pieśnią Chóralną 
w kościele parafi i św. Wawrzyńca odbył się koncert pieśni patrio-
tycznych. 

Tradycyjnie przy pomniku w Boryszewie miały miejsce uro-
czystości upamiętniające śmierć 50 żołnierzy Bydgoskiego Batalio-
nu Obrony Narodowej rozstrzelanych przez Niemców. 

21 września odbyła się kolejna edycja Motoserca. Tym razem 
pieniądze zbierano na leczenie Mikołaja Rokickiego. 

Szkoła Podstawowa nr 3 rozpoczęła realizację wartego 980 tys. 
zł programu edukacyjnego, w ramach którego zakupi najnowocze-
śniejszy sprzęt i organizować będzie zajęcia dodatkowe rozwijające 
talenty uczniów. 

24 września wicewojewoda mazowiecki Artur Standowicz 
wręczył burmistrzowi Osieckiemu symboliczny czek potwierdza-
jący, że miasto otrzyma z Funduszu Dróg Samorządowych prawie 
3 mln zł dotacji na remont pierwszego odcinka ulicy 15 Sierpnia, 
między LO Chopina a ulicą Broniewskiego.

Październik
4 października obchodzono święto 3. Warszawskiej Brygady 

Rakietowej Obrony Powietrznej. 

W trakcie prac inwestycyjnych na podzamczu ujawniono sze-
reg bardzo ciekawych znalezisk archeologicznych. Badacze natrafi -
li na nieznane dotąd nowe wejście do kanału królewskiego. 

Ponad 250 harcerzy i 60 zuchów uczestniczyło w 49. Mazo-
wieckim Rajdzie Szlakami Walk nad Bzurą. 

16 października zmarł Honorowy Obywatel Sochaczewa, ce-
niony matematyk i pedagog Tadeusz Tomaszewski. Miał 87 lat. 

20 października rozpoczął się kolejny sezon Artystycznych 
Kramnic i tym samym przez kilka kolejnych niedziel, aż do 1 grud-
nia, działała Sochaczewska Strefa Dziecięcej Kreatywności. 

Na ścianie budynku starostwa odsłonięto mural upamiętniają-
cy obrońców Sochaczewa z 1939 roku. 

64 proc. sochaczewian wzięło udział w wyborach parlamentar-
nych. Ponad 43 proc. głosów oddano na PiS. Koalicja Obywatelska 
zdobyła niecałe 20 proc. głosów, PSL – prawie 19 proc.

Uczniom przyznano blisko sto stypendiów starosty socha-
czewskiego a także stypendia burmistrza Piotra Osieckiego. Z oka-
zji Dnia Edukacji Narodowej nagrodzono również nauczycieli. 

300 uczestników wystartowało w XV edycji Biegu Papieskiego 
organizowanego przez stowarzyszenie „Razem i Sprawnie”.

Listopad
Mieszkańcy świętowali 101 rocznicę odzyskania niepodległo-

ści. 200 uczestników wystartowało w II Sochaczewskim Biegu Nie-
podległości. 

13 listopada rozpoczął się coroczny cykl ośmiu spotkań burmi-
strza z mieszkańcami każdej z dzielnic. 

W chodakowskim SCK odbyła się gala z okazji Dnia Twórcy 
Kultury. 

Jubileuszowym koncertem Państwowa Szkoła Muzyczna roz-
poczęła obchody 45 lat swej działalności.

W Międzynarodowym Festiwalu Pianistycznym „Mazowsze 
Chopina” wystartowało ponad pięćdziesięciu uczestników. 

Po 30 latach hm Krzysztof Wasilewski przestał pełnić funkcję 
komendanta sochaczewskiego hufca. Na stanowisko to wybrano 
phm Annę Wasilewską. 

W siódmej edycji Sochaczewskiego Budżetu Obywatelskiego 
zwyciężyły m.in. budowa parkingu przy SP nr 6, modernizacja sta-
dionu w Chodakowie, zakup defi brylatorów. W trakcie roku odda-
wano do użytku obiekty zbudowane w ramach szóstej edycji SBO, 
tj. m.in. tężnię solankową, place zabaw czy park linowy w Choda-
kowie. 

Grudzień
Premier Mateusz Morawiecki powołał posła Macieja Małec-

kiego na stanowisko sekretarza stanu w nowym Ministerstwie Ak-
tywów Państwowych. 

Prawdziwy Święty Mikołaj, prezenty, animacje, orkiestry – to 
tylko część atrakcji Mikołajek zorganizowanych przez Urząd Miej-
ski w SCK w Boryszewie.

8 grudnia w hotelu „Chopin” odbył się VIII powiatowy kier-
masz „Boże Narodzenie na Mazowszu”, a w Środowiskowym 
Domu Samopomocy tradycyjne kolędowanie.

Na ulice miasta wyjechały dwa nowe autobusy fi rmy Solaris, 
uruchomiono pięć tablic wyświetlających rozkład jazdy ZKM i 
dwa biletomaty. 

Ponad czterdzieści prac nagrodzono lub wyróżniono w XXVI 
Konkursie na Szopkę Bożonarodzeniową organizowanym przez 
muzeum ziemi sochaczewskiej. 

W czasie sesji rady miasta uchwalono budżet na 2020 rok, a 
burmistrz Osiecki potwierdził, że miasto złożyło wniosek o dota-
cję na remont drugiego odcinka ulicy 15 Sierpnia (od Broniewskie-
go do obwodnicy) i nasz wniosek znalazł się na liście rekomendo-
wanych do dofi nansowania. 

Podczas koncertu dla Mikołaja Rokickiego zorganizowanego 
przez przedszkole nr 4 zebrano prawie 30 tys. zł. 

Nowy Rok wielu sochaczewian zdecydowało się powitać na 
miejskim Sylwestrze. O oprawę muzyczną zadbał DJ Tefal, a zaba-
wę uatrakcyjnił pokaz fajerwerków.

Opr. Agnieszka Poryszewska 
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BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXXIX/430/18 z dnia 14.11.2018r. i Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew 
Nr 262.2019 z dnia 3.12.2019 r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 3019/1 PL1O/00027356/9 0,0889 ul. 15 Sierpnia Działka zabudowana budynkiem mieszkalnym parterowym 
z poddaszem użytkowym częściowo podpiwniczonym

Brak planu 2 000,00 zł 10 000,00 zł 121 000,00 zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 20.02.2020 r. o godz.10.00 ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić 
do dnia 17.02.2020 r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega 
przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz 
warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic 
działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE

Rada miasta zatwierdziła 
miejskie programy Profi -
laktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Nar-
komanii na rok 2020. Na 
cały wachlarz działań opi-
sywanych w obydwu pro-
gramach ratusz wydzielił w 
budżecie 770 tys. zł. 

Większość tej kwoty, 640 
tys. zł, przeznaczono na re-
alizację Programu Profi lak-
tyki i Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych. W 
jego ramach ratusz chce 
m.in. doposażyć Ogródek 
Jordanowski w al. 600-le-
cia w elementy do zaba-
wy (72 tys.), wykonać gry 
chodnikowe w ramach pro-
jektu „Skacz, baw i ucz się” 
(30 tys.) oraz prace związa-
ne z poprawą bezpieczeń-
stwa i zwiększenia dostępu 
do placu zabaw przy ul. Ko-
zubowskiego - „Bezpiecz-
ny plac zabaw w Malesinie” 
(20 tys.). Kolejna duża kwo-
ta, 170 tys. zł, to dotacje dla 
organizacji pozarządowych 

na prowadzenie projektu 
„Trener osiedlowy”, organi-
zowanie otwartych turnie-
jów, zawodów sportowych 
dla dzieci i młodzieży z So-
chaczewa w okresie wakacji, 
organizowanie półkolonii 
letnich dla dzieci i młodzie-
ży z trudnych wychowaw-
czo rodzin, prowadzenie 
programów i projektów kul-
turalnych   zawierających 
elementy profi laktyczne. 

Na   przeciwdzia łanie 
narkomanii z budżetu wy-
dzielono 130 tys., przy czym 
90 tys. to dotacje dla orga-
nizacji pozarządowych na 
prowadzenie Punktu Infor-
macyjno-Konsultacyjnego 
dla osób mających problem 
z narkotykami i dopalacza-
mi (oraz ich rodzin), or-
ganizowanie obozów sta-
cjonarnych dla dzieci i 
młodzieży, realizację pro-
gramów i projektów kultu-
ralnych, na „Międzypokole-
niowy Inkubator Kultury”, 
wdrażanie programów pro-
fi laktycznych w sochaczew-
skich szkołach. (daw)

Prawie 800 tys. 
na profi laktykę

Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Ambulans, w którym może-
my oddać krew, przez więk-
szość roku będzie gościł na 
placu Kościuszki trzy razy w 
miesiącu. Wyjątkiem są sty-
czeń i listopad, kiedy krwio-
bus odwiedzi nasze miasto 
w dwóch terminach. Naj-
bliższe to 15 stycznia, a póź-
niej 5, 12 i 19 lutego. Zasada 
jest taka, że ambulans bę-
dzie przyjeżdżał w trzy ko-
lejne środy miesiąca, poczy-
nając od pierwszej.

Ważnym dla miasta ba-
daniem   profilaktycznym 
jest mammografi a. Bada-
nia wykonywane są w ra-
mach Populacyjnego Progra-
mu Wczesnego Wykrywania 
Raka Piersi nadzorowanego 
przez Ministerstwo Zdrowia 
i refundowanego przez NFZ. 
W 2020 roku w programie 
uczestniczą kobiety urodzo-
ne w latach 1951-1970. 

W badaniu mogą wziąć 
udział panie w wieku 50-69 
lat, które są ubezpieczone, nie 
miały wykonanej mammogra-
fi i w ramach programu w cią-
gu ostatnich 24 miesięcy lub są 
w grupie ryzyka i w 2019 roku 
otrzymały pisemne wskaza-
nie do wykonania ponownej 
mammografi i po upływie 12 
miesięcy. W tym roku upraw-
nienia do skorzystania z bez-
płatnej mammografi i nabywa-

ją panie urodzone w 1970 roku.
Najbliższe badania odbędą 

się 21 stycznia na pl. Kościuszki.
- Oprócz badań przysłu-

gujących zgodnie z progra-
mem, dwa razy w roku mogą 
je wykonać panie młodsze 
lub starsze niż wskazuje na 
to ogólnopolski program re-
fundowany przez NFZ. Wte-
dy koszty badań pokrywa 
burmistrz. Zazwyczaj odby-
wają się one w marcu z oka-
zji Dnia Kobiet i w maju na 
Dzień Matki. Podobnie bę-
dzie w tym roku. W mar-
cu mammobus fi rmy Medi-
ca będzie oczekiwał na panie 
w dniach 8-11, a jeden z tych 
dni zostanie przeznaczony 
dla mieszkanek Sochacze-
wa spoza programu. Za ba-
dania zapłaci urząd. Termin 
majowego badania jest jesz-
cze uzgadniany - mówi Joan-
na Kamińska, naczelnik Wy-

działu Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia UM.

Programem oczekiwanym 
co roku przez rodziców jest 
przyjazd gabinetu na kołach 
fundacji Ronalda McDonalda. 
Zatrudnieni przez nią lekarze 
wykonują usg całego ciała naj-
młodszym mieszkańcom mia-
sta. Badania te pomagają wy-
kryć wszelkie nieprawidłowości 
w organizmie dziecka i szybko 
podjąć dalszą diagnostykę lub 
leczenie u konkretnych specja-
listów. Przez lata funkcjonowa-
nia programu w naszym mie-
ście setki rodziców skorzystały 
z takiej możliwości. Badania są 
bezpłatne dla pacjentów, fi nan-
suje je burmistrz. W tym roku 
najprawdopodobniej ambulans 
odwiedzi Sochaczew w week-
end 12-14 czerwca.

Do stałych programów na-
leżą także profi laktyczne szcze-
pienia przeciw grypie dla senio-

rów. Co roku wczesną jesienią 
miasto kupuje 500 szczepionek, 
które rozchodzą się jak przysło-
wiowe ciepłe bułeczki. Dystry-
bucją ampułek zajmuje się wy-
brana w przetargu apteka, która 
dba także o to, aby dotarły one 
do osób spełniających kryteria 
wieku i miejsca zamieszkania 
(program jest skierowany do 
mieszkańców Sochaczewa, któ-
rzy ukończyli 60 lat).

Ostatnią   prozdrowotną 
propozycją jest „Biała nie-
dziela”. 

- Chcemy zorganizować 
dużą imprezę plenerową, pod-
czas której mieszkańcy będą 
mogli wykonać ekg, zbadać 
poziom cukru, cholesterolu, 
zmierzyć ciśnienie krwi, sko-
rzystać z porad medycznych, 
otrzymać ulotki dotyczące 
zdrowego trybu życia. Wbrew 
pozorom wiele osób na co 
dzień nie interesuje się swo-
im zdrowiem, u lekarza lub w 
szpitalu pojawiają się wtedy, 
kiedy zdarzy się coś poważne-
go. My natomiast stawiamy na 
profi laktykę, bo lepiej zaradzić 
jakiemuś problemowi w porę, 
niż później cierpieć - przeko-
nuje Joanna Kamińska.

Termin „Białej niedzie-
li” nie został jeszcze ustalony, 
ale o wszystkich propozycjach 
Wydziału Polityki Społecznej 
i Ochrony Zdrowia będziemy 
informować na łamach gazety 
oraz w internecie.

Lepiej zapobiegać
Znamy już główne założenia programu prozdrowotnego realizowanego przez urząd miejski 
w 2020 r. Opiera się on na profi laktycznych badaniach piersi, usg dla dzieci w mobilnym 
gabinecie fundacji Ronalda McDonalda oraz szczepieniach przeciw grypie dla seniorów. 
Stałym punktem są też wizyty krwiobusu, w tym roku częstsze niż dotychczas.
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Ewie Szymaniak
wyrazy współczucia i żalu z powodu śmierci

Mamy
składa

Jolanta Gonta, starosta sochaczewski
wraz z Zarządem Powiatu

i pracownikami Starostwa Powiatowego
w Sochaczewie

Małgorzacie Dębowskiej
dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 

w Sochaczewie
wyrazy współczucia i żalu z powodu śmierci

Mamy
składa

Jolanta Gonta, starosta sochaczewski
wraz z Zarządem Powiatu

i pracownikami Starostwa Powiatowego
w Sochaczewie

Andrzej Kierzkowski, 
przewodniczący Rady Powiatu 

wraz z Radą Powiatu w Sochaczewie

W powiatowym budżecie 
zaplanowano dochody w 
łącznej kwocie 95 980 342, 
84 zł oraz wydatki równe 
99 289 312 00 zł. Różnica 
wynosząca 3 308 969, 24 zł 
zostanie pokryta przycho-
dami pochodzącymi z nad-
wyżki z lat ubiegłych. 

Starosta sochaczew-
ski Jolanta Gonta podsu-
mowując projekt budżetu 
podkreśliła, iż jest on per-
spektywiczny i zapewnia 
stabilność w postaci środ-
ków na bieżące funkcjono-
wanie powiatu, a jednocze-
śnie zapewnia jego rozwój. 
Zabezpieczone są w nim 
środki na kontynuację roz-
poczętych projektów, za-
kupy inwestycyjne, realiza-
cję nowych zaplanowanych 
zadań, m.in. dalsze mo-
dernizacje dróg powiato-
wych, poprawę infrastruk-
tury szkolnej, kontynuację 
działań związanych z bu-
dową nowej przeprawy mo-
stowej przez Bzurę w Socha-
czewie, ale też oczekiwanej 
budowy tunelu w Teresi-
nie. Łącznie w budżecie na 
inwestycje zapisano ponad 
18,6 mln zł, co stanowi ok. 
19 % wydatków ogółem. 
Wśród tej kwoty są rów-
nież środki przeznaczone 
na wkłady własne do inwe-
stycji. Pozwolą one na po-
zyskanie również w roku 
2020 zewnętrznych dotacji, 
z których powiat dotychczas 
umiejętnie korzysta.

Zanim Rada przegło-
sowała uchwałę budżeto-
wą, zebranym przedsta-
wiono projekt uchwały w 
sprawie Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej Powia-
tu Sochaczewskiego; pro-
jekt uchwały budżetowej 
powiatu sochaczewskie-
go na 2020 rok wraz z uza-
sadnieniem; zapoznano się 
z opiniami komisji stałych; 
opinią Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej; swoje stano-
wisko w sprawie opinii ko-
misji przedstawił też Zarząd 
Powiatu. 

Mówiąc o szczegó-
łach przyszłorocznego pla-

nu, warto powiedzieć, że 
na same inwestycje drogo-
we przeznaczono kwotę po-
nad 8,4 mln zł. Zabezpie-
czono wkład własny w celu 
pozyskania środków rezerw 
na rozbudowę obiektu mo-
stowego na rzece Bzurze (1 
050 000 zł). Budżet prze-
widuje kwotę w wysokości 
ponad 1,3 mln zł na opra-
cowanie dokumentacji pro-
jektowych, w tym: doty-
czącej budowy przeprawy 
mostowej na Bzurze, prze-
budowy skrzyżowania dro-
gi powiatowej z linią kole-
jową Warszawa - Kunowice 
(tunel w Teresinie), a także 
rozbudowy powiatowej ul. 
Inżynierskiej w Sochacze-
wie oraz rozbudowy drogi 
Rybno - Żdżarów. W budże-
cie na 2020 r. zabezpieczo-
no wkład własny w łącznej 
wysokości ok. 1,3 mln zł w 
złożonym wniosku o dofi -
nansowanie z Regionalnych 
Programów Operacyjnych 
planowanych inwestycji tj. 
przebudowy budynku go-
spodarczego ZS RCKU w 
Sochaczewie na potrzeby 
archiwum, przebudowy bu-
dynku gospodarczo-dydak-
tycznego na cele oświatowe, 
przebudowy kotłowni wę-
glowej na gazową w Powia-
towym Zarządzie Dróg w 
Sochaczewie.

Około 2 mln zł zarezer-
wowano na budowę boiska 

przy LO im. F. Chopina w 
Sochaczewie, a 3,5 mln zł 
na budowę dwóch nowych 
budynków przeznaczonych 
na funkcjonowanie Placów-
ki Opiekuńczo-Wychowaw-
czej w Giżycach. 

Warto również zazna-
czyć, iż plan wydatków za-
kłada zabezpieczenie wkła-
du własnego w wysokości 
100 tys. zł na zakup karetki 
pogotowia dla Szpitala Po-
wiatowego w Sochaczewie. 

Ponadto, w ramach re-
alizacji Powiatowego Bu-
dżetu Obywatelskiego za-
pisane zostały zadania 
dotyczące budowy „Zielo-
nego Patio”, czyli adaptacji 
dziedzińca na wielofunk-
cyjne miejsce wypoczyn-
ku przy sochaczewskim 
„Ogrodniku” (ponad 342,5 
tys. zł) oraz na budowę Po-
wiatowej Strefy Sportu, czy-
li 17 siłowni zewnętrznych 
zlokalizowanych we wszyst-
kich gminach naszego po-
wiatu (ok. 400 tys. zł). To 
tylko część z zaplanowa-
nych na przyszły rok in-
westycji powiatowych. Do 
kolejnych zaliczyć można 
choćby modernizacje po-
wiatowych dróg: ul. Tro-
janowskiej w Sochaczewie 
(etap III), drogi Rybno - Jó-
zin, ul. Głowackiego w So-
chaczewie. - Zdecydowana 
większość tych inwestycji 
jest możliwa dzięki dobrej 

współpracy powiatu z sa-
morządami miejskim oraz 
gminnymi a także z inny-
mi instytucjami państwo-
wymi. Wzajemne działanie 
skutecznie przyczynia się 
do rozwoju całego powiatu, 
poszczególnych jego gmin. 
Trzeba dodać, że źródłem 
fi nansowania powiato-
wych zadań inwestycyjnych 
będą zarówno środki wła-
sne, ponad 8,8 mln zł, jak i 
pozyskane, a tych w przy-
szłorocznym budżecie prze-
widujemy ponad 9,8 mln zł 
- informowała starosta Jo-
lanta Gonta.

Na koniec Jolanta Gon-
ta podziękowała radnym 
za uchwalenie budżetu i za-
pewniła, że powiat nadal 
będzie zabiegał o środki na 
zadania prorozwojowe. Już 
zostały złożone wnioski 
do Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego w ramach 
programu Funduszu Dróg 
Samorządowych na moder-
nizację dróg powiatowych: 
Iłów - Budy Iłowskie - Mło-
dzieszyn - Mistrzewice (ul. 
Wyzwolenia), Szymanów - 
Skrzelew, Erminów - Ryb-
no, Wężyki - Rybno a także 
drogi w Matyldowie w gmi-
nie Rybno. Rozpatrzenie 
w/w wniosków zaplanowa-
ne jest na luty. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Choć święta Bożego Narodze-
nia już za nami, to z pewnością 
ich klimat i atmosfera jeszcze 
trwa. Wielu z nas te wyjąt-
kowe chwile utrwala na foto-
grafi ach. Z myślą o tym kilka 
lat temu powstał świąteczny 
konkurs. 

Zespół Szkół Centrum Kształ-
cenia Praktycznego w Socha-
czewie zachęca do udziału w 
VIII już edycji konkursu foto-
grafi cznego pn. „Boże Naro-
dzenie w Twoim obiektywie” 
skierowanego do uczniów szkół 
podstawowych i ponadpodsta-
wowych. 

Jak zakłada regulamin, 
konkurs polega na przygoto-
waniu maksymalnie 5 zdjęć w 
wersji papierowej, przedstawia-
jących temat świąt Bożego Na-
rodzenia. Wydrukowane foto-
grafi e powinny mieć jednakowy 
format, tj. 15x21 W konkursie 
może wziąć udział dowolna licz-
ba uczniów z każdej szkoły.

Organizatorzy przewi-
dzieli 4 kategorie tematyczne, 
tj.: „Boże Narodzenie w mo-
jej rodzinie”, „Wyjątkowość 
świąt w mojej okolicy lub w 
miejscu spędzania świąt” (ilu-
minacje domów, regionalne 
potrawy, choinki, szopki itp.); 
„Różne oblicza Świętego Mi-
kołaja”; „Klimat świąt w mo-
jej szkole”.

Prace należy dostarczyć 
osobiście do świetlicy szkolnej 
lub listownie na adres: Zespół 
Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego, ul. Piłsudskie-
go 51, 96-500 Sochaczew z do-
piskiem na kopercie „Konkurs 
Fotografi czny - świetlica”. Zdję-
cia można nadsyłać do 28 stycz-
nia.

Regulamin konkursu do-
stępny jest m.in. na stronie in-
ternetowej szkoły: www.80-so-
chaczew.pl. Koordynatorem z 
ramienia szkoły jest Ewa Cha-
ber. Na zwycięzców czekają 
atrakcyjne nagrody.

KONDOLENCJE

W świątecznym klimacie

Powiat ma budżet 2020
Osiemnastoma głosami „za”, przy jednym wstrzymującym się, Rada Powiatu 
w Sochaczewie przyjęła budżet na rok 2020. 19 grudnia radni uchwalili 
plan dochodów i wydatków, który, jak zaznaczyła starosta Jolanta Gonta, 
jest rekordowy i niesie ze sobą duże możliwości inwestycyjne.



1114 stycznia 2020  nr 1 (1352)
SOCHACZEWSKA

ZA BARIERĄ PRAWA

Jak wiadomo, policjanci 
nie odpoczywają w okresie 
świątecznym, a to między 
innymi z uwagi na brak wy-
obraźni niektórych uczest-
ników ruchu drogowego. 
Również pod koniec ubie-
głego roku nie zabrakło 
amatorów jazdy na podwój-
nym gazie. 

W południe 29 grudnia w 
okolicach ul. Boryszewskiej 
para sochaczewian zauważyła 
peugeota jadącego zygzakiem 
w stronę Rokotowa. Po chwi-
li auto zatrzymało się na ulicy, 
a małżonkowie postanowili 
uniemożliwić kierowcy dalszą 
jazdę. Wszystko wskazywało 
na to, że jest pijany. Poproszo-
ny o kluczyki, uciekł na teren 
pobliskiej opuszczonej pose-
sji, gdzie próbował schować 
się za płotem.

- Dyżurny sochaczew-
skiej komendy został po-
wiadomiony o nietrzeźwym 
kierowcy, który pozosta-
wił na drodze auto i odda-
lił się z miejsca, ale nadal był 
w zasięgu wzroku. Na miej-
sce pojechali policjanci z ru-
chu drogowego - relacjonuje 
to zdarzenie ofi cer praso-
wy KPP w Sochaczewie, mł. 
asp. Agnieszka Dzik i po-
twierdza informacje uzy-
skane od świadków. 

Jak się okazało, skrajnie 
nieodpowiedzialny kierowca 
to 41-letni mieszkaniec gmi-
ny Nowa Sucha. Podczas za-
trzymania był agresywny i 
nie stosował się do poleceń 
funkcjonariuszy. Odmówił 
też poddania się badaniu na 
zawartość alkoholu, więc zo-
stał przewieziony do szpita-
la, gdzie pobrano mu krew. 
Po jakimś czasie zatrzyma-
ny zmienił zdanie i zdecy-

dował, że jednak dmuchnie 
w policyjną aparaturę. Ba-
danie wykazało, że ma w or-
ganizmie prawie 2,5 promila 
alkoholu. Policjanci ustali-
li również, że nigdy nie po-
siadał prawa jazdy. Peugeot, 
którym jechał, został odho-
lowany na koszt właściciela, 
a właściciel wylądował w po-
licyjnym areszcie.

Również bezgranicz-
ną głupotą wykazał się 1 
stycznia 51-latek z Barano-
wa. Podczas noworocznego 
patrolu policjanci zauwa-
żyli jadącego z naprzeciw-
ka Volkswagena Passata. W 
pewnym momencie kierow-
ca zjechał na ich pas ruchu. 
Prowadzący radiowóz funk-
cjonariusz musiał wykazać 
się nie lada refl eksem, żeby 
uniknąć zderzenia.

Cała sytuacja wyraźnie 
nie zrobiła wrażenia na kie-
rowcy volkswagena, bo nie-
wzruszony   kontynuował 
jazdę. Policjanci zawrócili i 
zatrzymali go kilkadziesiąt 
metrów dalej. Okazało się, 
że 51-latek jest kompletnie 
pijany. W przypływie szcze-
rości przyznał, że zarów-
no w sylwestrową noc, jak 
i w Nowy Rok sporo wypił. 
Został poddany badaniu na 
zawartość alkoholu w orga-
nizmie, które wykazało pra-
wie 2,5 promila. Trafi ł do 
policyjnego aresztu.

Obaj mężczyźni będą te-
raz odpowiadali za kiero-
wanie pojazdem w stanie 
nietrzeźwości. Za to prze-
stępstwo grozi do dwóch 
lat pozbawienia wolności. 
Pierwszy z nich będzie mu-
siał dodatkowo tłumaczyć się 
przed sądem z faktu prowa-
dzenia samochodu bez wy-
maganych uprawnień. (seb)

W nocy z 17 na 18 grudnia 
policjanci z sochaczewskiej 
komendy zostali postawieni 
w stan alarmu. Cała dostępna 
załoga KPP została zaangażo-
wana do szybkiego odnalezie-
nia mieszkanki Sochaczewa.

Wszystko zaczęło się w pią-
tek późnym wieczorem, kiedy 
to mieszkaniec gminy Błonie 
zadzwonił do KPP w Socha-
czewie i zgłosił, że jego dale-
ka znajoma napisała mu przez 
komunikator internetowy, że 
popełnia samobójstwo - zaży-
ła dużą dawkę leków. Zgłasza-
jący nie znał przy tym dokład-
nego miejsca zamieszkania 
koleżanki. Wiedział tylko, że 

wynajmuje ona mieszkanie w 
Sochaczewie. 22-latka nie mia-
ła również meldunku na tere-
nie miasta.

Komendant powiatowy 
ogłosił alarm dla funkcjonariu-
szy. Właściwie w każdej dziel-
nicy pojawili się mundurowi, 
którzy w środku nocy szukali 
22-latki. Policjanci sprawdzali 

różne miejsca, pytali taksówka-
rzy, kierowców autobusów i na-
potkanych przechodniów. Ko-
bietę udało się odnaleźć. 

- Policjanci dotarli do niej w 
ostatnim momencie - mówi ofi -
cer prasowy KPP w Sochacze-
wie, mł. asp. Agnieszka Dzik. 
- Po kilku minutach rozmowy 
straciła przytomność. Funkcjo-

nariusze, gotowi do ewentual-
nej reanimacji, monitorowali 
jej funkcje życiowe do przyjaz-
du karetki.

22-latka trafi ła do szpita-
la pod opiekę lekarzy. Nie opu-
ścili jej również policjanci, gdyż 
jeszcze w trakcie poszukiwań 
okazało się, że jest poszukiwana 
przez komendę w Starych Babi-
cach, ponieważ miała do odby-
cia karę więzienia. 

Kobieta trafi ła już do pla-
cówki penitencjarnej, gdzie bę-
dzie miała zapewnioną opiekę 
lekarską. Więzienie opuści jesz-
cze przed końcem stycznia tego 
roku. Wyrok, który na niej cią-
żył, to 30 dni pozbawienia wol-
ności. (seb)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

20 grudnia około 9:00 na dro-
dze pomiędzy Giżycami, a 
Iłowem doszło do czołowego 
zderzenia samochodów oso-
bowych marki volvo oraz to-
yota. W samochodach znaj-
dowali się wyłącznie kierowcy, 
którzy po zdarzeniu trafi li pod 
opiekę zespołów ratownictwa 
medycznego.

Jeszcze tego samego dnia 
około godziny 12.00 w Kona-
rach (gm. Brochów) doszło do 
zderzenia mercedesa z volks-
wagenem. W tym przypad-
ku również samochodami po-
dróżowali wyłącznie kierowcy. 
Kierująca mercedesem opu-
ściła pojazd o własnych siłach. 
Mniej szczęścia miał kierowca 
volkswagena, który, mimo że 
pozostawał przytomny, nie był 
w stanie wysiąść z pojazdu. Po 
przybyciu zespołu ratownic-
twa medycznego został prze-
transportowany do szpitala. 

Do tragicznego w skut-
kach wypadku doszło dzień 
później. 21 grudnia po go-
dzinie 14:00 w Pawłowicach 
(gmina Teresin) samochód 
osobowy marki rover wypadł 
z drogi i uderzył w latarnię, 
skrzynkę przyłącza gazowe-
go, a następnie w przydrożne 
ogrodzenie. W pojeździe po-
zostawał nieprzytomny kie-

rowca. Przybyli na miejsce 
strażacy potrzebowali narzę-
dzi hydraulicznych, aby do-
stać się do poszkodowanego, 
którego przekazali pod opiekę 
zespołu ratownictwa medycz-

nego. Pomimo wysiłku ra-
towników 43-letni mężczyzna 
zmarł w drodze do szpitala.

Do kolejnego wypadku 
doszło w Wigilię na łuku dro-
gi wojewódzkiej nr 577 w miej-

scowości Giżyczki. Z wstęp-
nych ustaleń policji wynika, 
że kierowca volvo wyprzedzał 
kolumnę pojazdów i zderzył 
się czołowo z Toyotą Yaris. Po-
jazdami podróżowali wyłącz-
nie kierujący. Kierowca pierw-
szego auta wysiadł o własnych 
siłach przed przybyciem służb 
ratowniczych i nie uskarżał się 
na żadne dolegliwości. Kieru-
jący toyotą, przytomny, pozo-
stawał w rozbitym pojeździe. 
Stan jego samochodu po wy-
padku wymagał interwencji 
strażaków, którzy narzędziami 
hydraulicznymi musieli roz-
ciąć auto. Ratownik medyczny 
zdecydował o przetranspor-
towaniu poszkodowanego do 
szpitala helikopterem.

Z kolei 26 grudnia oko-
ło 21:00 do groźnego zdarze-
nia doszło na drodze pomię-
dzy Rybnem a Karolkowem 
Rybnowskim. Policjanci usta-
lili wstępnie, że 18-latek kie-
rujący Audi A4 nie dostoso-
wał prędkości do panujących 
warunków, stracił panowanie 
nad autem i zderzył się czoło-
wo z Volkswagenem Passatem. 
Pojazdami podróżowało łącz-
nie 7 osób - wszystkie wysiadły 
o własnych siłach przed przy-
byciem służb ratowniczych. 
Ostatecznie zespół ratownic-
twa medycznego przetrans-
portował do szpitala trzy oso-
by - dwie dorosłe oraz dziecko. 

Niedoszła samobójczyni za kratkami
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Trudne święta na drogach
Długa świąteczna przerwa obfi towała niestety w niebezpieczne zdarzenia na drogach. 
Tylko między 20 a 26 grudnia doszło do 5 groźnych wypadków. Szczególnie 
tragicznie skończyła się sytuacja, w której 43-letni kierowca rovera wypadł z drogi.

Kierujący roverem ściął latarnię, skrzynkę przyłącza gazowego 

i zatrzymał się dopiero na ogrodzeniu prywatnej posesji

Audi oraz volkswagen po czołowym zderzeniu z 26 grudnia ub.r.

Kierowca Toyoty Yaris potrzebował w wigilię szybkiego transportu 

do szpitala. Ratownik medyczny zdecydował o wezwaniu helikoptera

Na podwójnym gazie

Narkotyki w popielniczce
W popielniczce auta po-
licjanci znaleźli torebkę 
z marihuaną. 21-letni kie-
rowca został zatrzymany 
i usłyszał już zarzuty.

Policjanci z sochaczewskiej 
komendy podczas patro-
lu w miejscowości Kożusz-
ki Parcel zauważyli Opla 
Astrę zaparkowaną między 
ciągnikami   siodłowymi. 
Podczas   wykonywanych 
czynności mundurowi zna-
leźli w popielniczce auta fo-

liową torebkę z zielonym 
suszem.

Kierowca od razu przy-
znał, że marihuana należy 
do niego. W związku z po-
pełnionym przestępstwem 
policjanci zatrzymali 21–
latka i doprowadzili do po-
licyjnego aresztu. Młody 
mieszkaniec   Sochaczewa 
usłyszał zarzut posiadania 
narkotyków, za co grozi 
kara do 2 lat pozbawienia 
wolności.

KPP Sochaczew
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Podobnie jak w zeszłym roku mieszkańcy 
gromadzili się w trzech miejscach w pobli-
żu centrum miasta, symbolizujących trzy 
kontynenty - Europę, Azję i Afrykę. Z każ-
dej ze stron, wraz ze swoimi poddanymi, 
podążał jeden z królów. Te trzy orszaki na 
skrzyżowaniu ulic Warszawskiej, Żerom-
skiego i 1 Maja połączyły się w jeden. 

Spod kramnic uczestnicy pochodu, 
prowadzeni przez Kacpra, Melchiora i Bal-
tazara, wyśpiewując kolędy, udali się na 
poszukiwanie stajenki. Znaleźli ją przed 
świątynią Matki Bożej Różańcowej. Spo-
tkali tam Świętą Rodzinę, oddali pokłon 
narodzonemu Jezusowi i złożyli mu w da-
rze mirrę, kadzidło i złoto. 

W pochodzie wzięli udział m.in. mini-
ster Maciej Małecki, burmistrz Piotr Osiec-
ki z zastępcami, przewodniczący rady po-
wiatu Andrzej Kierzkowski oraz radni 
miejscy i powiatowi. Na schodach socha-
czewskiej świątyni minister Maciej Ma-
łecki Bożej opiece polecał nasz kraj z jego 
władzami centralnymi, instytucjami oraz 
polskie rodziny. Burmistrz Piotr Osiecki 
zawierzył Sochaczew i jego mieszkańców, 
a proboszcz Piotr Żądło modlił się o łaski 
dla całego Kościoła i nowe powołania ka-
płańskie.

Liczni mieszkańcy Sochaczewa skorzy-
stali z zaproszenia na koncert, jaki zaraz po 
uroczystościach odbył się w kościele. Naczel-
nik Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji 
Miasta zapowiedziała jeden z najwybitniej-
szych polskich zespołów góralskich - Trebu-
nie-Tutki. Zebrani mogli usłyszeć góralskie 
kolędy w znakomitym wykonaniu.

Świadczy o tym wypełniona 
po brzegi świątynia, wspól-
ne kolędowanie i owacje po 
występie. Zespół dał dosko-
nały koncert a widownia nie 
wypuściła go bez bisów.

Trebunie-Tut k i    po   raz 
pierwszy odwiedziły Socha-
czew latem ubiegłego roku, 
stając się gwiazdą festiwalu 
folklorystycznego. Ich profe-
sjonalizm, wielokulturowość 
i umiłowanie góralszczy-
zny podbiły serca publicz-
ności wtedy i teraz, w święto 
Trzech Króli. Podhalańskie 
kolędy przeplatały opowie-

ści lidera grupy - Krzyszto-
fa Trebuni o tym, jak górale 
obchodzą Boże Narodzenie 
i Nowy Rok, o kolędnikach, 
chodzeniu z Turoniem, któ-
rego nawet zobaczyliśmy. 
Usłyszeliśmy grę na rogu, 
piszczałkach i kozie, zoba-
czyliśmy zbójnickiego i prze-
piękne podhalańskie stroje.

K i e d y    r o z br z m i a ł o 
„Wśród nocnej ciszy”, śpie-
wał cały kościół a przez 
większość koncertu przed 
ołtarzem tańczyły dzieci. 
Wśród widzów znaleźli się 
nie tylko mieszkańcy Socha-
czewa. Pani Anna z córką 

Olą przyjechały z Rawy Ma-
zowieckiej i nie przeszkodzi-
ła im nawet zaawansowana 
ciąża pani Ani. To kolejny 
dowód na to, jaką sympa-
tią cieszy się kapela z Białe-
go Dunajca.

Krzysztof Trebunia, py-
tany po występie, kiedy zno-
wu usłyszymy zespół w So-
chaczewie, powiedział, że 
z ogromną przyjemnością 
przyjadą do nas ponow-
nie. Dziękował także miesz-
kańcom za gorące przyjęcie. 
Czekamy zatem na kolejny 
koncert.

(sos)

Sochaczew pokochał Trebunie-Tutki

Trzej Królowie z Orszakiem
Barwne postacie, królowie na koniach, kolędy ponownie zagościły w Sochaczewie. Orszak Trzech Króli, jak co roku, 
zgromadził tłumy mieszkańców, którzy mimo zimna wzięli udział w Objawieniu Pańskim. Organizatorami wydarzenia byli 
parafi a pod wezwaniem św. Wawrzyńca i Urząd Miasta w Sochaczewie. 
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Sochaczew was pokochał, 
to pewne. Do kościoła trze-
ba było przyjść dużo wcze-
śniej, żeby znaleźć miejsce.
Gorąco dziękujemy za takie przy-
jęcie. To bardzo pomaga podczas 
występu, kiedy publiczność słu-
cha, wspólnie z nami śpiewa i 
jeszcze nagradza burzą braw. Po 
prostu chce się wtedy grać.

Muszę przyznać, że obok 
wielu mieszkańców mia-
sta, również we mnie ma-
cie wierną fankę i to od po-
nad 30 lat, kiedy ukazała się 
pierwsza płyta z jamajskim 
zespołem Twinkle Brothers. 
Połączenie góralskiej mu-
zyki z autentycznym reggae 
miało ogromną siłę. Czy to 
był początek waszej nie-
słabnącej popularności?
Ta płyta ukazała się w Londynie 
w 1992 r. i rzeczywiście sprawi-
ła, że z rodzinnej, wielopokole-
niowej kapeli góralskiej staliśmy 
się profesjonalnym zespołem 
uprawiającym muzykę świata. 

Tu musimy na chwilę wrócić 
do pańskiego ojca - Włady-
sława Trebuni-Tutki, mala-
rza po krakowskiej Akade-
mii Sztuk Pięknych, ale 
także jednego z najbardziej 
znanych twórców i wyko-
nawców muzyki góralskiej, 
uhonorowanego wieloma 
nagrodami i odznaczeniami. 
Czy to on zapoczątkował tę 
muzyczną tradycję?
Przed nim był jeszcze jego dzia-
dek po kądzieli - Stanisław 
Budz-Lepsiok „Mróz”, najwięk-
szy podhalański dudziarz, i oj-
ciec taty z kapelą braci Trebu-
niów. A tata rzeczywiście wniósł 
wielki wkład zarówno w sztukę, 
jak i muzykę góralską. To on za-
szczepił w nas tę miłość do gó-
ralszczyzny. Po spotkaniu z Ja-
majczykami, gdy pojawiły się 
zaproszenia na poważne festi-
wale, wraz z tatą i moją siostrą 
założyłem w 1994 r. zespół Tre-
bunie-Tutki, do którego wkrót-
ce dołączył brat.

Pan, wraz z rodzeństwem, 
potem go rozwinął. Bardzo 

odważnym krokiem było 
połączenie wspomnianego 
już jamajskiego reggae z 
podhalańskim brzmieniem. 
Pamiętam, że w mediach 
trwały dyskusje, było spo-
ro krytycznych głosów.
Wtedy mogliśmy zostać ro-
dzinną kapelą z Białego Du-
najca, kultywującą jedynie 
regionalną twórczość, albo 
otworzyć się na świat i inne 
kultury, i budować coś nowe-
go. Później się okazało, że dzię-
ki międzynarodowej współ-
pracy, zwróciliśmy uwagę 
świata na polską muzykę et-
niczną.

To dlatego został pan 
ochrzczony twórcą uznane-
go już dzisiaj nurtu - Nowa 
Muzyka Góralska. Płyta z 
Twinkle  Brothers to nie był 
wasz jedyny projekt łączący 
różne style muzyczne.
Moim zdaniem otwarcie 
na inne gatunki muzycz-
ne sprzyja rozwojowi. Wy-
soko cenię sobie współpracę 
z takimi artystami jak Woj-
ciech Waglewski i Voo Voo,  
Krzysztof Herdzin, Krzysztof 

Ścierański, Michał Kulenty, 
Włodzimierz Kiniorski, Ty-
mon Tymański i wielu innych. 
To bogactwo form, gatunków 
sprawia, że wzbogacamy na-
szą góralską muzykę, pokazu-
jemy jej różne odcienie i moż-
liwości. Fuzje i eksperymenty 
muzyczne są bardzo ważne, 
ale dla mnie najważniejsze jest 
tworzenie Nowej Muzyki Gó-
ralskiej inspirowanej kulturą 
górali polskich z pełnym sza-
cunkiem do tradycji i zacho-
waniem stylu, czyli jej najważ-
niejszych cech.

W 2016 r. nagraliście kolej-
ną płytę w międzynarodo-
wym składzie. Tym razem 
z gruzińskim kwintetem 
Urmuli. Jak do tego doszło?
Od dawna chcieliśmy współ-
pracować z muzykami z Kau-
kazu. Nasza menadżer - Anita 
Trebunia-Tutka napisała cieka-
wy projekt i przy współpracy z 
Karolem Czajkowskim i Unzip-
ped Fly, ze wsparciem Instytu-
tu Adama Mickiewicza i II Pro-
gramu Polskiego Radia udało 
nam się pojechać do Gruzji, by 
tam pomuzykować wspólnie z 

Urmuli, a efektem tego jest zna-
komicie nagrana w S4 płyta 
„Duch Gór”.

Ona tez odniosła wielki 
sukces, ponownie poja-
wiliście się na czołowych 
miejscach rankingu Trans-
global Music Chart Euro-
pejskiej Unii Radiowej.
To prawda, naszą muzykę grano 
nie tylko w rozgłośniach zrze-
szonych w Europejskiej Unii 
Radiowej, ale również w Kana-
dzie, USA, czy Australii. Bardzo 
się cieszę, że ten polsko-gruziń-

ski projekt został dostrzeżony w 
świecie. Zagraliśmy na wielu fe-
stiwalach w Polsce i za granicą, 
na których docenia się kunszt 
artystyczny, oryginalność mu-
zyczną i awangardowe podej-
ście do tradycji. 

Zespół chyba ciągle podró-
żuje. Jak sprawdzam na wa-
szej stronie internetowej, to 
kalendarz macie zapełniony 
na wiele miesięcy naprzód. 
A przecież każdy z członków 
zespołu ma swój zawód, ro-
dzinę, jakieś zobowiązania. 
Czy muzyka na dobre zdo-
minowała wasze życie?
Muszę przyznać, że tak się rze-
czywiście dzieje, zwłaszcza w 
moim przypadku. Oprócz ze-
społu Trebunie-Tutki zaan-
gażowałem się w drugą moją 
kapelę „Śleboda”, w której gra-
ją moi synowie - Marcin i Jaś i 
córka - Ania, pracuję również w 
Tatrzańskim Centrum Kultury 
„Jutrzenka” w Zakopanem. To 
wszystko zajmuje dużo czasu, 
ale nie jest to czas zmarnowa-
ny, bo swoją wiedzę przekazuję 
młodszym pokoleniom.

Spytam inaczej. Z zawo-
du jest pan architektem, 
czy ma pan czas na pro-
jektowanie?
Coraz mniej, ale jest w różnych 
regionach Polski kilkanaście 
stylowych budynków zreali-
zowanych według moich pro-
jektów. Najbliżej Sochaczewa 
moją realizację można zoba-
czyć w Mszczonowie, w kom-
pleksie Panorama, gdzie znaj-
dują się m.in. karczma i hotel 
z   drewna   zaprojektowane 
przeze mnie.

Trudno w krótkiej rozmowie 
poruszyć wszystkie tematy, 
podobnie jak w godzinnym 
koncercie zaprezentować 
całą twórczość. Mam na-
dzieję, że będziemy jeszcze 
mieli okazję gościć wasz ze-
spół w Sochaczewie i po-
słuchać pana muzycznych 
opowieści.
Odwiedzimy   Sochaczew   z 
przyjemnością.

Otworzyliśmy się na świat
Koncert towarzyszący obchodom święta Trzech Króli przejdzie do historii wydarzeń muzycznych odbywających się w naszym mieście. Najprawdziwsza 
góralszczyzna, sięgająca do podhalańskich korzeni, ale także otwarcie na inne kultury i nurty muzyczne zapewniają kapeli Trebunie-Tutki międzynarodowe i 
krajowe sukcesy. Nie zmienia to jednak postawy zespołu, który każdy występ traktuje z jednakową starannością i dbałością o jakość prezentowanej muzyki. 
O niej, ważnych projektach zespołu i miłości do góralszczyzny z liderem grupy Krzysztofem Trebunią-Tutką rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska.

Krzysztof Trebunia-Tutka to multiinstrumentalista, który podczas koncertów prezentuje dawne góralskie brzmienia

Koncert w Sochaczewie przyciągnął ogromną widownię
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Bez wątpienia możemy być 
dumni z faktu, że nasz, co 
prawda już były, mieszkaniec 
Adam Lemiesz, został wi-
ceprezydentem Żyrardowa. 
Obowiązki ma objąć od 5 lu-
tego, a w ratuszu zajmował się 
będzie zagadnieniami z zakre-
su oświaty, kultury, sportu, 
organizacji pozarządowych i 
pomocy społecznej.  

Adam Lemiesz urodził się w 
Sochaczewie. W czasach stu-
denckich pracował w radiu 
Fama jako dziennikarz i pre-

zenter, następnie w Wydziale 
Promocji sochaczewskiego sta-
rostwa, był radnym rady miej-
skiej III kadencji (1998-2002). 
Potem swoje życie osobiste i 
zawodowe związał z Żyrardo-
wem, gdzie od lat pracuje w sta-
rostwie powiatowym pełniąc 
obecnie funkcję dyrektora Wy-
działu Oświaty i Kultury. 

Adam Lemiesz ma 44 lata, 
jest żonaty, ma troje dzieci. 
Ukończył LO Chopina, potem 
studiował zarządzanie oświa-
tą na Uniwersytecie   Kardynała 
Wyszyńskiego, nauki polityczne 
na Uniwersytecie Warszawskim 
oraz marketing na SGH. Dzia-
ła aktywnie w Stowarzyszeniu 
Odnowy Sochaczewa Zamek 
organizującym m.in. coroczne 
turnieje dzikich drużyn. (daw)

W ogólnopolskich mediach to-
czy się ożywiona dyskusja o 
nowych zasadach selektywnej 
zbiórki odpadów. Słyszymy o 
innym podziale na frakcje, ko-
lorach pojemników, karach za 
brak segregacji, ale w Sochacze-
wie trwa cisza na ten temat. Są-
dzę, że mieszkańcy miasta też 
chcieliby wiedzieć, co mają ro-
bić, bo w tej chwili wszystko jest 
po staremu.

Czytelniczka

Ratusz odpowiada
Na wprowadzenie nowego 
systemu segregowania odpa-
dów dano samorządom rok od 
chwili wejścia w życie nowych 
przepisów, a te obowiązują od 
września 2019 roku. Słusznie 

uznano, że gminy mają podpi-
sane z fi rmami śmieciowymi 
umowy zawierające precyzyjne 
zapisy dotyczące zasad odbioru 
odpadów (worki czy pojemniki, 
liczba pojemników w wiatach 
śmietnikowych), ich częstotli-
wości itd., zatem każda zmiana 
reguł może generować koszty, 
zarówno po jednej, jak i drugiej 
stronie. Sochaczew ma zawartą 
umowę z fi rmą Partner do koń-
ca kwietnia 2020 roku, zatem 
nowe zasady segregowania od-
padów będą u nas obowiązywa-
ły od chwili, gdy skutecznie uda 
się wybrać w drodze przetargu 
nowego operatora śmieciowego. 

Agnieszka Tomaszewska
Naczelnik Wydziału 

Ochrony Środowiska UM

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Jak mówią twórcy rankingu, 
zestawienie stanowić ma  źró-
dło wiedzy o szkołach w całej 
Polsce. Umożliwia porówny-
wanie liceów oraz techników, 
sprawdzanie ich sukcesów i 
słabszych stron, wyników na 
tle konkurencji. Niestety w tym 
roku większości sochaczew-
skich szkół nie poszło w nim 
najlepiej.

Duży spadek odnotowało 
Liceum Ogólnokształcące im. 
Fryderyka Chopina. Zajęło ono 
55 miejsce na Mazowszu. W 
klasyfi kacji krajowej uplasowa-
ło się na 218 miejscu. Przypo-
mnijmy, że w roku 2017 zajęło 
miejsce 171, w 2018 - 157, a rok 
temu było 201. Szkole przyzna-
no tzw. srebrną tarczę. Chopin 
zdobył w rankingu 47,12 pkt. 
Uniwersyteckie Liceum w To-
runiu, które uznano za najlep-
szą placówkę w kraju, zdoby-
ło ich 100. O wiele lepiej poszło 
pobliskiemu PLO Sióstr Niepo-
kalanek w Szymanowie. Zajęło 
ono 27 miejsce na Mazowszu i 
82 w kraju, uzyskując 55,1 pkt i 
złotą tarczę. 

Analizując wyniki rankin-
gu warto zwrócić uwagę na za-
sady przyznawania punktów 
poszczególnym szkołom. Bar-
dzo dobrze w rankingu wypa-

dają licea utworzone przy szko-
łach wyższych, aspirujące do 
laurów w olimpiadach przed-
miotowych (takie jak wyżej wy-
mienione UL w Toruniu), gorzej 
mają się te nastawione na wyni-
ki matur. Ich zdawalność nasz 
„Chopin” ma zaś na poziomie 
100 proc. Co więcej, z rozmów z 
jego uczniami jasno wynika, że 
nie są oni zainteresowani udzia-
łem w olimpiadach. Przyczyny 
tego stanu rzeczy są dwojakie. 
Po pierwsze, aby uzyskać dobry 
wynik na olimpiadzie na szcze-
blu krajowym, poświęcić trzeba 
na to nawet 1,5 roku pracy. Po 
drugie - uzyskane na nich in-
deksy nie są dla uczniów atrak-
cyjne. Zdobyć można przykła-
dowo indeks na biologię bądź 

historię, a młodzież z „Chopi-
na” myśli raczej o studiowaniu 
medycyny lub prawa. 

Na 185 miejscu w woje-
wództwie i 985 w kraju znalazł 
się Zespół Szkół Rolnicze Cen-
trum Kształcenia Ustawiczne-
go (30,31 pkt i brązowa tarcza). 

W rankingu techników 
srebrną tarczę przyznano Ze-
społowi Szkól im. Jarosława 
Iwaszkiewicza. Zajął on 22 po-
zycję w województwie i 149 w 
kraju. Szkoła ta w rankingu w 
roku 2018 została sklasyfi kowa-
na na 177 miejscu. Rok później 
była już na pozycji 92. W tym 
roku może być ona klasą samą 
dla siebie. „Iwach” zasłużył na 
srebrną tarczę jak mało która 
szkoła. 

- Pamiętajmy, że specyfi -
ka techników i liceów jest róż-
na. Dlatego też nie chciałabym 
wypowiadać się, która szko-
ła jest lepsza, a która gorsza. 
Cieszę się że młodzież wybie-
ra „Iwaszkiewicza”. Obecnie 
w technikum i liceum uczy się 
u nas blisko 490 osób. Jestem 
dumna, że ich wyniki i zaan-
gażowanie kadry pedagogicz-
nej przełożyły się na oceny w 
rankingu - powiedziała nam 
dyrektor Hanna Bonecka. - 
Dołożymy wszelkich starań, 
by nie tylko ten wynik utrzy-
mać, ale i poprawić. To zresz-
tą dzieje się również teraz, 
ponieważ właśnie w szkole 
przygotowujemy się do prze-
prowadzenia egzaminów po-
twierdzających kwalifi kacje w 
zawodzie. 

Zespół Szkół Centrum 
Kształcenia   Praktycznego 
otrzymał 44,35 pkt. i tym sa-
mym zajął 84 miejsce w wo-
jewództwie. „Osiemdziesiąt-
ka” sklasyfi kowana została 
powyżej 500 miejsca w kraju. 
Na tym etapie „Perspektywy” 
nie przyznają już konkret-
nych lokat ani tarcz. Ostat-
nim sochaczewskim akcentem 
w rankingu jest technikum w 
„Ogrodniku”, które zajęło 109 
miejsce na Mazowszu. W skali 
kraju uplasowało się w pierw-
szej pięćsetce.

Zmiany w programie stypen-
dialnym wspierającym uzdol-
nionych uczniów szkół pod-
stawowych z terenu miasta, 
zarówno tych prowadzonych 
przez ratusz, jak i podmioty 
prywatne, stają się faktem. 

Z uchwały stypendialnej radni 
wykreślili zapisy o gimnazjali-
stach, w związku z wygaszeniem 
tych szkół. 

Pozostałe warunki pro-
gramu stypendialnego zostały 
bez zmian. Przypomnijmy, że 
program wspierania zdolnych 
uczniów funkcjonuje od 2011 
roku i w całości jest fi nansowany 
z budżetu miasta. Ma on zachę-

cać dzieci do pogłębiania wiedzy, 
startu w olimpiadach, konkur-
sach, wysokiej rangi zawodach 
sportowych.   Stypendystami 
mogą zostać uczniowie klas IV-
-VIII osiągający najlepsze wyni-
ki w nauce (średnia ocen powy-
żej 5,50). Stypendium można też 
otrzymać za wybitne osiągnięcia 
naukowe, artystyczne lub spor-
towe, np. gdy jest się laureatem 
olimpiady co najmniej na szcze-
blu wojewódzkim, albo meda-
listą mistrzostw Polski, Europy 
lub świata. Stypendia przyzna-
wane są dwa razy w roku, na pięć 
miesięcy. W 2019 roku przyzna-
no ich 196, a od początku działa-
nia programu aż 1355.  (daw)

Adam Lemiesz 
wiceprezydentem

Stypendia bez gimnazjów

 DZWONILI DO NAS

Co z segregacją odpadów?

Iwaszkiewicz w górę, 
Chopin w dół
Opublikowano tegoroczne rankingi szkół średnich „Perspektyw”. Nie da się ukryć, 
że mamy w nim do czynienia z bezprecedensową niespodzianką. Chodakowski 
Zespół Szkół im. J. Iwaszkiewicza zaliczył rekordowy skok w klasyfi kacji techników.

ZS im. Iwaszkiewicza od lat pracuje na swoje wyniki

Od poniedziałku 13 stycznia do 
piątku 17 stycznia trwa rekru-
tacja na kurs „Język angielski 
dla każdego” organizowany 
w gminie Rybno oraz kurs ,,Z 
językiem angielskim bliżej Eu-
ropy” organizowany w gminie 
Młodzieszyn. Będą one realizo-
wane w ramach Budżetu Oby-
watelskiego Powiatu Socha-
czewskiego na 2020 rok.

Zajęcia odbywać się będą w 
Gminnym Ośrodku Kultury w 
Młodzieszynie oraz w Urzędzie 
Gminy Rybno. Lekcje prowadzo-
ne będą na dwóch poziomach: 

podstawowym i średnioza-
awansowanym. Uczestnictwo 
w kursach jest bezpłatne, kosz-
ty ich organizacji fi nansowane są 
przez starostwo. W kursie weź-
mie udział po 40 osób w każdej 
z dwóch lokalizacji (osoby te mu-
szą być pełnoletnie, zamieszkałe 
na terenie powiatu sochaczew-
skiego i dobrowolnie wyrazić 
chęć uczestnictwa w projekcie).

Każdy mieszkaniec, który 
chce się zapisać, musi wypełnić 
odpowiedni formularz rekruta-
cji na wybrany kurs. Formula-
rze oraz regulamin rekrutacji i 
uczestnictwa w projekcie są do-

stępne w Kancelarii Ogólnej Sta-
rostwa w Sochaczewie ul. M. J. 
Piłsudskiego 65, 96-500 Socha-
czew oraz na stronie interneto-
wej powiatu pod adresem www.
powiatsochaczew.pl w zakładce 
Powiatowy Budżet Obywatelski 
,,2019- realizacja 2020”.

Wypełnienie odpowiednie-
go formularza zgłoszenia będzie 
wyrażeniem chęci wzięcia udzia-
łu w kursie w danej gminie. Po 
utworzeniu listy osób zakwali-
fi kowanych nie będzie możliwa 
zmiana miejsca uczestnictwa.

Wypełniony i podpisany 
formularz należy składać do 17 

stycznia (do godz. 16.00) drogą 
elektroniczną (skan w pliku pdf.) 
na adres: budzetobywatelski@
powiatsochaczew.pl lub dostar-
czyć do Kancelarii Ogólnej Sta-
rostwa.

O zakwalifi kowaniu się na 
kurs będzie decydować kolejność 
zgłoszeń. Ustalenie listy uczestni-
ków nastąpi do 22 stycznia. Oso-
by zakwalifi kowane zostaną po-
informowane telefonicznie (SMS) 
lub za pośrednictwem poczty 
elektronicznej. Wszelkie dodat-
kowe informacje znajdują się pod 
adresem mailowym budzetoby-
watelski@powiatsochaczew.pl.

Ruszył nabór na angielski z PBO
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W MIEŚCIE

Do Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą wpłynęły kolejne pa-
miątki i dokumenty, które 
nie tylko powiązane są z 
historią naszego miasta i 
kampanii wrześniowej, ale 
także z jenieckimi losami 
uczestników Bitwy nad 
Bzurą.

Pamiątki po tacie - podpo-
ruczniku Marianie Kabal-
skim z 48 batalionu saperów 
przekazał syn, Tadeusz Ka-
balski ze Zduńskiej Woli.

Postać   ppor.   Maria-
na Kabalskiego jest istotna 
z punktu widzenia walk o 
miasto - to saperzy z 48 ba-
talionu budowali przepra-
wę przez Bzurę, a ze wspo-
mnień zostawionych przez 
tego ofi cera wynika, iż to 
on osobiście wysadzał rze-
czoną   przeprawę   przed 
nadciągającymi   wojska-
mi niemieckimi. Po odwro-
cie przez Kampinos wziął 
udział w obronie naszej sto-
licy, a po kapitulacji trafi ł do 
obozu jenieckiego w Mur-
nau.

Wśród materiałów prze-
kazanych muzeum znajdują 

się nie tylko wspomnienia 
z okresu kampanii wrze-
śniowej i pobytu w obozie 
w Murnau, liczne zdjęcia z 
czasów szkolenia w wojsku 
i życia w obozie jenieckim, 
ale także ręcznie wykona-
ne życzenia świąteczne, li-
sty i dokumenty, w tym le-
gitymacja wojskowa z 1938 
roku. Na szczególną uwa-
gę zasługuje mundur ame-
rykański, który Marian 
Kabalski otrzymał od wy-
zwalających obóz sił alianc-
kich, niemiecka manierka, 
oraz kabura do węgierskie-
go pistoletu FEG 37 i przed-
wojenne ofi cerki.

Otrzymane   materiały, 
po ich skatalogowaniu, sta-
ną się elementem muzealnej 
ekspozycji.

Jolanta Śmielak-Sosnowska
jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Naszą redakcyjną akcję 
„Paczka do paczki” zakoń-
czyliśmy w piątek 20 grud-
nia, kiedy to odbyły się dwie 
ostatnie wigilie. Ich znak 
rozpoznawczy to pięknie 
nakryte stoły zastawione 
postnymi potrawami, dzie-
ciaki z przejęciem prezen-
tujące bożonarodzeniowe 
programy i z niepewnością 
oczekujące, co przynie-
sie św. Mikołaj. Życzenia, 
wspólna wieczerza, kolędy.

Taka jest idea naszej ak-
cji. Wspólnie z pedagogami 
pracującymi w świetlicach 
dajemy dzieciom szansę na 
spędzenie tego jedynego w 
roku wieczoru zgodnie z 
tradycją, chcemy je uczyć, 
jak powinien on wyglą-
dać, ile wymaga przygoto-
wań, ale też ile daje radości. 
Mamy nadzieję, że w przy-
szłości przeniosą tę wiedzę 
do własnych domów.

Oszczędne gospodaro-
wanie zebranymi fundusza-
mi w wysokości ponad 6 tys. 
zł sprawia, że pieniędzy wy-
starczy jeszcze na dofi nan-
sowanie wakacyjnego wy-
jazdu podopiecznych TPD 
do Serocka nad Zalewem 
Zegrzyńskim. Znajduje się 
tam ośrodek wypoczyn-
kowo-edukacyjny TPD, do 
którego dzieciaki uwielbia-
ją jeździć. Podarowane pie-
niądze sprawią, że z wyjaz-
du skorzysta więcej osób.

Na oszczędności w przy-
gotowaniu paczek wpły-
nęła pomoc rzeczowa, jaką 
otrzymaliśmy od Państwa. 
Najpierw odbyła się zbiórka 
produktów spożywczych w 
sklepach Lux prowadzonych 
przez PSS „Społem”. Tra-
dycyjnie   najhojniejsi oka-
zali się klienci sklepu przy 
skrzyżowaniu ulic Pokoju i 
Żeromskiego. Dziękujemy 
zarówno darczyńcom, jak i 
prezesowi „Społem” Józefo-
wi Chocianowi za propozy-

cję przeprowadzenia zbiórki 
w sieci sklepów PSS.

Darami w postaci za-
bawek, książek, przybo-
rów szkolnych, kosmetyków 
wsparli nas również: To-
masz Jankowski - zestawa-
mi samochodowych torów 
wyścigowych dla każdej ze 
świetlic, Marta i Michał Za-
rzyńscy oraz kino Odeon, 
Dorota Walicka z księgar-
ni YOGI a także uczniowie 
szkoły językowej Early Sta-
ge. Jej szefowa - Natalia Ła-
żewska oraz dzieci wraz i 
rodzicami przygotowali kil-
ka bogatych paczek, które 
osobiście dostarczyli do re-
dakcji.

Finansowo wsparli nas 
stali darczyńcy akcji: nieza-
wodna Barbara Komorowska 
- prezes Bakoma SA, Hele-
na i Dawid Cendeccy z fi rmy 
transportowej Promex, ma-
larka i Sochaczewianka Roku 
2015 Barbara Jachimowicz, 
Grażyna i Krzysztof Rost-
kowscy - właściciele sklepu i 
zakładu jubilerskiego Gold-
mar, Hanna i Marek Rybic-
cy, Żaneta Czyżniewska, 
notariusz Jolanta Demczy-
szyn-Stachowska, Sebastian 
Stępień oraz nowi przyjaciele 
naszej akcji - Gabriela Przy-
goda i Jan Nóżyński.

Wszystk im   Państw u 
dziękujemy za wsparcie, 
ciepłe słowa, odruchy ser-
ca. Jesteśmy także wdzięcz-
ni za to, że nie słyszeliśmy 
na każdym kroku o 500+, 
które, zdaniem wielu osób, 
zaspokaja potrzeby rodzin. 
My również uważamy, że 
to duże wsparcie, pod wa-
runkiem, że jest wykorzy-
stywane zgodnie z przezna-
czeniem, a więc na potrzeby 
dzieci.

Naszym   darczyńcom 
składamy najlepsze życze-
nia noworoczne, aby dobro 
przekazywane innym wra-
cało do nich zwielokrotnio-
ne, a sobie życzymy, abyśmy 
spotkali się przy okazji kolej-
nych akcji charytatywnych.

Święta z „Paczką”
Na kilka dni przed nadejściem Bożego Narodzenia zakończyliśmy charytatywną 
akcję „Paczka do paczki”. Dzieci w trzech ogniskach wychowawczych TPD oraz 
świetlicy „Kleks” otrzymały gwiazdkowe prezenty, we wszystkich odbyły się 
uroczyste spotkania wigilijne z opłatkiem, jasełkami i św. Mikołajem.

Magdalenie Misiewicz-Rosik
z Wydziału Ochrony Środowiska

z powodu śmierci

MAMY
słowa otuchy i wsparcia 

w tych trudnych chwilach
przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Muzeum wzbogaca 
swoje zbiory

KONDOLENCJE
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Zmienia się termin zło-
żenia wszystkich zeznań 
podatkowych PIT dla rozli-
czenia za rok 2019. Można 
to zrobić od 15 lutego do 
30 kwietnia. Zmianie ulega 
również termin składania 
PIT-28 za 2019 rok. Dekla-
racje te będą przyjmowane 
od 15 lutego do 2 marca.

Pracownicy skarbówki pod-
kreślają, że wszystkie zeznania 
PIT za 2019 rok składać należy 
od 15 lutego 2020 r. Deklaracje 
przesłane przed tym terminem 
będą uznane za złożone od 15 
lutego. Oznacza to, że nawet je-
śli złożymy swój PIT wcześniej, 
to termin zwrotu nadpłaty bę-
dzie i tak liczony od 15 lute-
go. Przypomnijmy, że urzędy 
skarbowe mają 45 dni na jej 
zwrot, licząc od dnia złożenia 
zeznania podatkowego (ale nie 
wcześniej niż od 15 lutego).

Od 15 lutego w usłudze 
Twój e-PIT administracja skar-

bowa udostępni przygotowa-
ne zeznania podatkowe. Twój 
e-PIT to program ułatwiający 
podatnikom rozliczenie się ze 
skarbówką. Obejmuje on auto-
matycznie przygotowane i udo-
stępnione przez Krajową Ad-
ministrację Skarbową roczne 
zeznanie podatkowe osób fi -
zycznych. Zeznanie uzupełnio-
ne o dane zgromadzone przez 
administrację skarbową jest 
udostępniane w wersji elektro-
nicznej na stronie portalu po-
datkowego. Żeby zobaczyć 
swoje zeznanie podatkowe, na-
leży podać NIP, PESEL i kwotę 
przychodu za ubiegły rok. Po-
datnik może poprawić zezna-
nie, odrzucić i rozliczyć się na 
własną rękę lub zaakceptować. 
Jeśli nie zrobi nic - fi skus z auto-
matu uzna przygotowane przez 
urzędników zeznanie za za-
twierdzone. Usługa ta nie doty-
czy osób prowadzących działal-
ność gospodarczą. 

(ap)

Podczas grudniowego po-
siedzenia Powiatowej Rady 
Rynku Pracy przedstawio-
no roczną oraz aktualną 
sytuację dotyczącą zatrud-
nienia w naszym powiecie. 
Trudno się oprzeć wraże-
niu, że poważną siłę robo-
czą w naszym regionie sta-
nowią obywatele Ukrainy.

Jeszcze na koniec listopada  
2018 r. liczba bezrobotnych 
zarejestrowanych w Powia-
towym Urzędzie Pracy wy-
nosiła prawie 1 650 osób. Do 
stycznia 2019 roku zmniej-
szyła się ona o 550 osób. 

W listopadzie 2019 do 
rejestracji przystąpiło po-
nad 300 osób, z czego 37 po 
raz pierwszy uzyskało status 
osoby bezrobotnej. Urząd 
Pracy posiadał w tym cza-
sie ponad 270 ofert. Warto 

zwrócić uwagę na niewielką 
różnicę między liczbą zare-
jestrowanych bezrobotnych 
a liczbą ofert pracy.

Ciekawie   przedstawia 
się także zainteresowanie 
zagranicznych   pracowni-
ków sochaczewskim ryn-
kiem pracy. W okresie od 
1 stycznia do 27 grudnia 
2019 roku wydano blisko 
1 630 zezwoleń na pracę se-
zonową cudzoziemców. Z 
tej liczby 1 620 osób to oby-
watele Ukrainy, pojedyncze 
przypadki stanowią Gruzi-
ni, Armeńczycy i obywatele 
Mołdawii.

Dwie fi rmy działające 
na terenie miasta zapowie-
działy zwolnienia grupowe. 
Pierwsza to Tesco, o czym 
mówiło się od dawna, druga 
to fi rma z branży krawiec-
kiej. (sos)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Jak poinformowała nas mł. 
asp. Agnieszka Dzik z KPP 
w Sochaczewie, zgłaszający, 
po zapoznaniu się z nume-
rem VIN zakupionego po-
jazdu, poszukał informacji 
o swoim nabytku w inter-
necie. Odnalezione dane o 
przebiegu auta nie zgadza-
ły się z tym, co wskazywał 
drogomierz w pojeździe. 
Sprawą zajmą się teraz poli-
cja i prokuratura.

Nawet 5 lat 
za majstrowanie 
przy liczniku
Być może nie wszyscy zdają 
sobie sprawę, że od 25 maja 
ubiegłego roku w Polsce obo-
wiązują surowe kary za zmia-
nę stanu licznika. Wprowa-
dzone zostały, by walczyć z 
ogromną skalą patologii, jaką 
stanowi zawyżanie wartości 
sprowadzonych z zagranicy 
samochodów właśnie przez 
zmianę wskazań drogomie-
rza.

Przewidziana sankcja 
jest bardzo wysoka, bo wy-
nosi od 3 miesięcy do 5 lat 
pozbawienia wolności i gro-
zi zarówno zlecającemu 
zmianę stanu licznika, jak 
i osobie, która taką usłu-
gę wykonała. Ustawodawca 
dał jednak sądom furtkę do 
złagodzenia wymiaru kary, 
zaznaczając, że „w przypad-
ku mniejszej wagi czynu 
sprawca podlega grzywnie, 
karze ograniczenia wolno-
ści albo pozbawienia wol-
ności do lat 2”. Ponadto każ-
de postępowanie zagrożone 
maksymalną karą do 5 lat 
pozbawienia wolności może 
zostać przez sąd warunko-
wo umorzone. 

- Do sądów będzie na-
leżała ocena, czy mamy do 
czynienia z mniejszą wagą 

czynu - mówi mecenas Ja-
rosław Majorek - w odnie-
sieniu do kwalifi kacji z art. 
306a § 3 Kodeksu Karne-
go ocena wypadku mniej-
szej wagi może być zależna 
przede wszystkim od wiel-
kości modyfi kacji wskazań 
lub pracy drogomierza. Je-
żeli ingerencja w prawidło-
wość pomiaru będzie nie-
wielka,   można   wówczas 
wskazywać na wypadek 
mniejszej wagi czynu, czy 
nawet wnosić o warunkowe 
umorzenie postępowania. 

Nadal się oferują
Cofnięcie licznika trwa 
zwykle kilka sekund i nie 
jest wcale skomplikowane. 
Jeszcze do niedawna ofero-
wało je wielu usługodawców 
- w internecie czy na przy-
drożnych reklamach. Ceny 
zaczynały się od 100, a koń-
czyły na około 400 zł. Po pół 
roku obowiązywania prze-
pisów na internetowych au-
kcjach nadal można znaleźć 
narzędzia do zmiany stanu 
licznika. O osoby chętne do 
wykonania takiej operacji 
już trudniej.

Nadal możliwa jest za to 
wymiana drogomierza, jed-
nak została obwarowana 

kilkoma przepisami. Wy-
mieniony może zostać je-
dynie licznik uszkodzony, 
który przestał prawidłowo 
odmierzać przejechane ki-
lometry, lub taki, który jest 
trwale połączony fabrycznie 
z uszkodzonym, wymaga-
jącym wymiany elementem 
pojazdu. Po zamontowa-
niu nowego licznika wła-
ściciel pojazdu musi spisać 
oświadczenie o tym fak-
cie z zanotowaną wartością 
wskazywaną przez wymie-
niony licznik w momencie 
jego wymontowania i datą 
przeprowadzenia wymiany. 
Po zamontowaniu nowe-
go licznika należy w ciągu 
14 dni odwiedzić okręgo-
wą stację kontroli pojazdów, 
gdzie sprawdzone zostanie 
prawidłowe działanie nowe-
go drogomierza. Taka usłu-
ga to koszt 100 zł. W stacji 
zostawiamy też sporządzo-
ne wcześniej oświadczenie.

Diagnosta w okręgo-
wej stacji kontroli pojazdów 
otrzymał teraz szereg do-
datkowych uprawnień. Ma 
prawo zatrzymania dowodu 
rejestracyjnego, gdy licznik 
nie odmierza przebiegu w 
jednostkach miary właści-
wych dla rodzaju pojazdu, 

odczyt wskazania licznika 
wraz z jednostką miary nie 
jest możliwy lub właściciel 
pojazdu nie złożył pisemne-
go oświadczenia o dacie wy-
miany licznika.

Większe 
uprawnienia policji
Ustawa z 15 marca 2019 r. o 
zmianie ustawy Prawo o ru-
chu drogowym oraz usta-
wy Kodeks karny przewi-
duje również, że przy każdej 
kontroli policja, Straż Gra-
niczna, Inspekcja Trans-
portu Drogowego, Żandar-
meria Wojskowa i służby 
celne będą mogły spisy-
wać aktualny stan licznika 
kontrolowanego samocho-
du. Te dane trafi ą do Cen-
tralnej Ewidencji Pojazdów 
i Kierowców. W ten sposób 
można będzie porównywać 
kolejne odczyty i łatwiej wy-
krywać oszustów. Szczegól-
nie ważne będą informacje 
zgromadzone przez służby 
celne, które mogą zanoto-
wać stan licznika również z 
pojazdów niezarejestrowa-
nych jeszcze w Polsce, nawet 
jeśli wjeżdżają one na lawe-
cie. Zmiany w tym zakresie 
weszły w życie niedawno, 
bo od 1 stycznia tego roku.

Z przekręconym 
drogomierzem
Do Komendy Powiatowej Policji w Sochaczewie zgłosił się mężczyzna 
podejrzewający, że padł ofi arą oszustwa. Stan licznika w samochodzie, który 
wcześniej kupił, najprawdopodobniej został zmieniony na niższy.

Ukraina pracuje 
w Sochaczewie

Mamy jeszcze czas, 
aby rozliczyć podatki
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Miłym zwyczajem przed świę-
tami stają się odwiedziny 
burmistrzów u najstarszych 
mieszkańców Sochaczewa. 
Zastępca burmistrza Marek 
Fergiński, wraz z pełniącą 
obowiązki dyrektora Powia-
towego Urzędy Pracy Marleną 
Kowalską, złożył wizytę Wła-
dysławie Dąbrowskiej.

Pani Władysława jest rówieśni-
cą polskiej niepodległości; we 
wrześniu tego roku skończy-
ła 101 lat! To jedna z najdłużej 
obecnie żyjących sochaczewia-
nek. Uważa, że najważniejsza 
w życiu jest praca i wiara w 
Boga. Jak opowiada, życie jej 
nie oszczędzało. Owdowiała 
w wieku trzydziestu trzech lat 

i przeżyła śmierć trojga swych 
dzieci oraz siedmiorga rodzeń-
stwa. Na co dzień seniorką 
opiekują się jej dawni sąsiedzi z 
Bud Starych, państwo Barbara i 
Piotr Orlińscy.

Goście przybyli do pani 
Władysławy z prezentami. Bur-
mistrz Marek Fergiński po-
darował jubilatce świąteczne 
ozdoby wykonane przez pod-
opiecznych Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Socha-
czewie, a Marlena Kowalska - 
choinkę wykonaną przez dzieci 
z Zespołu Szkół Specjalnych w 
Erminowie. Nie zabrakło rów-
nież wspólnego śpiewania ko-
lęd, łamania się opłatkiem i ży-
czeń, nie tylko na święta Bożego 
Narodzenia. (mf)

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Jak przekazała nam mama 
Mikołaja Anna Rokicka, 7 
stycznia otrzymali wyczeki-
waną wiadomość od niemiec-
kich lekarzy. 

 - 29 stycznia  rano mamy 
stawić się w Berlinie. Tam bę-
dzie przeprowadzone bada-
nie PET (pozytonowej to-
mografi i emisyjnej, oceni 
ona stopień zaawansowania 
zmian - przyp. red.). Następ-
nego dnia jedziemy do kliniki 
w Greifswaldzie, gdzie prowa-
dzona będzie dalsza diagno-
styka. Najważniejsze jednak, 
że mamy już wyznaczony ter-
min operacji - mówi. 

Rodzina   chłopca   nie 
ukrywa swojej radości. W 
nowy rok wchodzą pełni na-
dziei i nowej energii. Przypo-
mnijmy, że Mikołaj choruje 
na rzadką genetyczną choro-
bę. W jego trzustce są ogni-
ska zapalne, które produkują 
zabójcze ilości insuliny. Gdy 
tego hormonu jest zbyt dużo, 
dochodzi do hipoglikemii, 
która jest groźna dla zdro-
wia i życia. Aby ustabilizo-
wać poziom cukru, Mikołaj 
dostaje co 6 godzin zastrzy-
ki podskórne. Musi również 
utrzymywać dietę, która po-
lega na jedzeniu co 3 godziny. 
Stres, w jakim od czasu dia-
gnozy trwają jego rodzice, jest 
nie do opisania. Jakiekolwiek 
odstępstwo lub przeoczenie 
może doprowadzić do trage-
dii.

To, że ich historia zbliża 
się do szczęśliwego zakończe-
nia pokazuje, że warto podjąć 
trud i walczyć o to, by osoby 
w potrzebie mogły skorzystać 
z nawet na pozór nieosiągal-
nych sposobów na wylecze-
nie. 

Kolejną osobą czekającą 
na swoją szansę jest wokalist-
ka Maja Kapłon. Jej przypa-
dek jest o tyle trudniejszy, że 
zabieg, któremu ma być pod-
dana, wyceniono na ponad 

5 mln zł (u Mikołaja w grę 
wchodziło 300 tys. zł). Obec-
nie na koncie zbiórki publicz-
nej na portalu siepomaga.pl 
widnieje suma około 2,6 mln 
zł. 

Na terenie całej Polski or-
ganizowane są wydarzenia, 
z których dochód wspomóc 
ma powrót do zdrowia Mai. 
Sukcesem zakończył się rekla-
mowany przez naszą redak-
cję koncert w warszawskim 
domu kultury Dorożkarnia 4 
stycznia. Jak powiedziała nam 
jego organizatorka - sochacze-
wianka Agnieszka Pakoca, ze-
brano łącznie blisko 7.900 zł, a 
koncertowa skarbonka nadal 
działa. W czwartek 9 stycz-
nia organizatorka imprezy 

odwiedziła Maję i przekaza-
ła puszkę z datkami. Agniesz-
ka Pakoca, zachęcana przez 
uczestników wydarzenia, nie 
wyklucza drugiej edycji kon-
certu dla chorej artystki.

Koncert na rzecz Mai od-
będzie się także 24 stycznia w 
warszawskim klubie Stodo-
ła. Udział wezmą w nim m. 
in. Michał Szpak, Aleksan-
der Milwiw-Baron oraz wie-
lu fi nalistów programu Th e 
Voice of Poland (bilety nabyć 
można na stronach stodoła.
pl i ticketclub.pl). Wcześniej-
sze wydarzenia odbywały się 
nie tylko w stolicy ale też w 
Krakowie, Błoniu, Żyrardo-
wie i wielu innych ośrodkach. 
Leczenie artystki wspomo-

gły też wygrane w teleturnie-
jach Familiada, Koło Fortu-
ny, liczne kiermasze, cały czas 
trwają licytacje w internecie. 
Swoją cegiełkę dołożyli też 
uczniowie Państwowej Szko-
ły Muzycznej. Podczas kon-
certu bożonarodzeniowego 
do puszek udało im się zebrać 
2,6 tys. zł.

Motywacji do zbierania 
pieniędzy z pewnością nie 
brakuje. Liczymy na to, że 
w tym roku kolejny raz bę-
dziemy mogli napisać o za-
kończonej sukcesem akcji. 
Tymczasem zachęcamy do 
wspierania Mai nawet naj-
drobniejszymi sumami. Link 
do zbiórki - https://www.sie-
pomaga.pl/maja-kaplon

Zbieramy dalej
Najprawdopodobniej już 11 lutego chory na hiperinsulinizm Mikołaj Rokicki, na rzecz 
którego prowadzone były pod koniec ubiegłego roku zbiórki charytatywne, będzie miał 
przeprowadzoną specjalistyczną operację w Niemczech. Cały czas trwa również walka o powrót 
do sprawności Mai Kapłon, wokalistki, którą czeka skomplikowana operacja kręgosłupa.

Mikołaj już wkrótce jedzie na operację do Niemiec Maja nadal czeka na swoją szansę

Koncert na rzecz Mai Kapłon w Domu Kultury Dorożkarnia

Z życzeniami u 101-latki

Jeśli chcesz poznać historie 
pełnych przygód podróży ma-
luchem przez kontynenty, zo-
baczyć fascynujące zdjęcia, to 
spotkanie jest dla ciebie. Miej-
ska Biblioteka Publiczna w 
Sochaczewie oraz Sochaczew-
skie Fiaty 126p zapraszają na 
spotkanie z Arkadym Pawłem 
Fiedlerem. 

Arkady Paweł Fiedler to wnuk 
wybitnego pisarza i podróżni-
ka Arkadego Fiedlera, autora 
legendarnej powieści „Dywi-
zjon 303”, na której wychowały 
się pokolenia Polaków.

A.P. Fiedler jest pasjona-
tem podróży samochodo-
wych, producentem fi lmów 
podróżniczych,   autorem ksią-
żek. Po porzuceniu pracy kor-
poracyjnej w Londynie od 
wielu lat oddaje się pasji od-
krywania świata i kultywowa-
nia tradycji podróżniczych Fie-
dlerów.

Jest pomysłodawcą i orga-
nizatorem wypraw samocho-
dowych a jednocześnie pro-
jektu fi lmowo-podróżniczego 
„PoDrodze”, w ramach które-
go zrealizował trzy wyprawy: 

w 2009 r. Maluchem (fi atem 
126p) wzdłuż granic Polski, w 
2014 r. Maluchem przez Afry-
kę (projekt nominowany do 
nagrody TRAVELERY Na-
tional Geographic) i w 2016 r. 
Maluchem przez Azję. Ponad-
to podróżnik jest organizato-
rem wypraw samochodowych 
do Namibii, Botswany i Za-
mbii i autorem wydanej w 2016 
r. książki pt. „Maluchem przez 
Afrykę”. 

Spotkanie z Arkadym 
Pawłem Fiedlerem odbędzie 
się 23 stycznia o godzinie 18:00 
w Miejskiej Bibliotece Publicz-
nej w Sochaczewie. Wstęp 
oczywiście wolny. Po spotka-
niu będzie można kupić książ-
kę „Maluchem przez Afrykę” 
wraz z dedykacją autora. (sos)

A.P. Fiedler w Sochaczewie
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Z Cameratą życie jest piękne
Koncerty Noworoczne w So-
chaczewskim Centrum Kul-
tury urosły do rangi jedne-
go z największych wydarzeń 
artystycznych w mieście i nie 
tylko. Wejściówki rozeszły 
się w ciągu dwóch dni, a na 
widowni zasiadło ponad 400 
osób. Coraz częściej wśród 
publiczności można spotkać 
gości z różnych części Ma-
zowsza, którzy przyjeżdżają 
w tym dniu do naszego mia-
sta, żeby posłuchać muzyki 
w znakomitych aranżacjach. 
Wśród słuchaczy nie za-
brakło też ministra Macieja 
Małeckiego, burmistrza Pio-
tra Osieckiego, jego zastęp-
cy Dariusza Dobrowolskie-
go, przewodniczącego rady 
miasta Sylwestra Kaczmar-
ka oraz radnych miasta i po-
wiatu.

Zanim na scenie pojawili 
się muzycy, publiczność mia-
ła okazję zapoznać się z twór-
czością zespołu taneczne-
go Abstrakt. Ciekawy układ 
przygotowany przez tancerki 
pozwolił zaprezentować moż-
liwości profesjonalnego, sce-
nicznego oświetlenia, które 
pojawiło się w SCK dzięki do-
tacji uzyskanej z MKiDN oraz 
wsparciu miasta. Potem wie-
czór należał już do Cameraty. 

Orkiestra pod dyrekcją 
Artura Komorowskiego roz-
poczęła koncert utworem 
„Życie jest piękne” Nicolai 
Piovaniego. To również ty-
tuł pierwszej płyty CM, któ-
ra tego dnia miała premierę. 
Swoim wykonaniem muzycy 
zasygnalizowali, że są w wy-
śmienitej formie. Potem było 
jeszcze ciekawiej.

Camerata odeszła w tym 
roku od bezpośrednich na-
wiązań do tradycyjnego Wie-
deńskiego Koncertu Nowo-
rocznego. Nie usłyszeliśmy 
więc wykonania „Nad pięk-
nym modrym Dunajem”. Po-
jawił się za to inny walc, a wła-
ściwie, przygotowana przez 
towarzyszącego tego wieczoru 
orkiestrze profesora Adama 
Manijaka „Minifantazja na 
temat walców Henryka War-
sa”. Publiczność najwyraźniej 
nie poczuła się zawiedziona 
brakiem twórczości Johanna 
Straussa, bo nagrodziła tę wy-
śmienicie wykonaną aranża-
cję gromkimi brawami. 

Nie da się nie wspo-
mnieć o trzecim tego wieczo-
ru utworze „Pierwszy znak” 
skomponowanym przez Ada-
ma Manijaka. A to za spra-
wą klarnecisty „Cameraty” - 
Roberta Stefańskiego, który 
dał w nim wirtuozerski popis 
swoich umiejętności. Profesor 
Manijak wystąpił jako solista, 
a także przygotował dla Ca-
meraty kilka aranżacji, w tym 
wariację na temat „Prząśnicz-
ki” Stanisława Moniuszki. O 
tej interpretacji nie da się wy-
powiedzieć inaczej, niż w sa-
mych superlatywach. Tak jak 
o poziomie, który zaprezento-
wał sam Adam Manijak. Cza-
rował przy fortepianie, ser-
wując publiczności jazzowe i 
swingowe brzmienia na naj-
wyższym światowym pozio-
mie.

Kolejnym z solistów był 
uwielbiany przez socha-
czewską publiczność Eric 
Folly. Francuski wokali-
sta świetnie zaprezentował 

się m.in. w utworach, któ-
re wszyscy kochają: „What 
a Wonderful Word”, „La 
vie en rose” i oczywiście 
„Champs Elisee”. Jak zwy-

kle porwał publiczność. 
Również dosłownie, tań-
cząc przy dźwiękach „Stand 
by me” z jedną z pań z wi-
downi.

Myślę, że na długo w pa-
mięci pozostanie słuchaczom 
to, jak Camerata wykonała  
przebój „Hey Jude”. Publicz-
ność była zachwycona i grom-

ko dośpiewywała partie wo-
kalne. Poziomem tej aranżacji 
z pewnością byliby zachwyce-
ni również członkowie liver-
poolskiego kwartetu, gdyby 
tylko mogli ją usłyszeć.

Tego wieczoru publicz-
ność długo nie chciała rozstać 
się z muzykami. Ci bisowa-
li dwa razy. Nie usłyszeliśmy 
tradycyjnego Marsza Radetz-
ky’ego, za to bardzo ciekawy, 
pełen energii i znakomicie 
wykonany „Marsz Burmi-
strza”, a koncert zakończył się 
płomiennym Kankanem Of-
fenbacha.

W mojej zeszłorocznej re-
lacji z Koncertu Noworoczne-
go orkiestry Camerata Mazovia 
padło porównanie do diamen-
tu. Tym razem brakuje mi okre-
ślenia, bo muzycy zaprezento-
wali się jeszcze lepiej. Aż trudno 
uwierzyć, że w 2021 roku mogą 
przebić ten poziom, jednak coś 
mi mówi, że tak się stanie. 

Szkoda, że sala koncerto-
wa boryszewskiego SCK nie 
jest w stanie sprostać zainte-
resowaniu, jakie budzi wyda-
rzenie. W tym roku pomie-
ściła blisko pół tysiąca osób, 
a i tak trudno oprzeć się wra-
żeniu, że chętnych do udziału, 
dla których zabrakło miejsc, 
było jeszcze drugie tyle.

Za to po tegorocznym 
Koncercie   Noworocznym 
każdy mógł zabrać odrobi-
nę twórczości Cameraty do 
domu. Orkiestra wydała swo-
ją pierwszą płytę „Życie jest 
piękne”, na której znajdują się 
znane i lubiane utwory kla-
syczne oraz znakomite inter-
pretacje muzyki filmowej. 

Sebastian Stępień

W organizowanych co roku Koncertach Noworocznych orkiestry Camerata Mazovia, z cyklu Burmistrz miasta zaprasza, uczestniczę regularnie od ośmiu lat.  
Z każdego kolejnego wychodzę bardziej zachwycony i za każdym razem trudno mi sobie wyobrazić, że w następnym roku może być jeszcze lepiej.  

Jednak w niedzielę 12 stycznia przekonałem się, że orkiestra z roku na rok zachwyca tylko bardziej.
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Weekend w Kontraście

Na swingową nutę

Taneczne warsztaty

17 stycznia, godz. 18.00
„Rock show” – koncert fi nałowy Open Day 
SCK, ul. F. Chopina 101
Jest to VIII edycja projektu Sochaczew Rozśpiewany pod 
patronatem honorowym burmistrza miasta Sochaczew Pio-
tra Osieckiego. W części konkursowej wyłoniony zostanie 
najlepszy młody głos Sochaczewa. Zwycięzca otrzyma 
nagrodę GRAND PRIX. Przewidziane są także nagrody 
za II i III miejsce, nagrody od mediów i publiczności. W 
drugiej części koncertu wystąpi gwiazda wieczoru: Justyna 
Panfi lewicz – wokalistka rockowa, kompozytorka, trenerka 
wokalna i autorka tekstów.
Bilety w cenie 40 zł do nabycia w SCK przy ul. F. Chopina 
101 (przy sprzedaży honorowana jest Sochaczewska 
Karta Mieszkańca oraz zniżka Dużej Rodziny).
21 stycznia, godz. 10.45
Wernisaż wystawy malarstwa Ryszarda Szatkowskiego
SCK, ul. Prezydenta R. Kaczorowskiego 5
Uroczyste otwarcie wystawy „Bóg. Honor. Ojczyzna. Nie-
podległa” odbędzie się w Klubie Nauczyciela. Akcentem 
muzycznym wernisażu będzie występ grupy wokalnej 
prowadzonej przez Piotra Milczarka. 
Wstęp wolny.
23 stycznia, godz. 10.00
VII Seniorów Kolędowanie
SCK, ul. 15 Sierpnia 83
Zapraszamy do wzięcia udziału w wydarzeniu solistów, zespoły 
wokalne, instrumentalne i wokalno-instrumentalne oraz chóry. 
Udział jest bezpłatny. Wystarczy mieć ukończone 40 lat i chęć 
zaprezentowania na scenie wybranych kolęd, pastorałek i 
piosenek świątecznych. 
Zgłoszenia można wysyłać do 20 stycznia drogą mailową: 
j.kawczynska@gmail.com lub dostarczyć osobiście do So-
chaczewskiego Centrum Kultury przy ul. 15 Sierpnia 83.
24 stycznia, godz. 20.00
Stand-up Antoniego Syrka-Dąbrowskiego 
SCK, ul. 15 Sierpnia 83
Znany stand-uper wystąpi z nowym programem „Kronika 
Filmowa”. Wydarzenie skierowane jest do osób pełnolet-
nich. Support: Łukasz Kowalski. 
Bilety w cenie 35/45 zł do nabycia online - www.panbilet.pl
25 stycznia, godz. 18.00
Spektakl komediowy „Kobieta idealna”
SCK, ul. 15 Sierpnia 83
Doskonała komedia o mieszaniu ról damsko-męskich, 
o konieczności łączenia sił i o znajdywaniu radości 
w małych rzeczach. 
Bilety w cenie 70 zł do nabycia online: www.kupbilecik.pl 
lub www.biletyna.pl
26 stycznia,  godz. 12.00 
Występ Chóru Nauczycielskiego Vivace
Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej Pomocy 
w Boryszewie 
Chór „Vivace” w trakcie mszy świętej zaśpiewa najpięk-
niejsze polskie kolędy i pastorałki.

Świętując setne wydanie "Przekaźnika Kulturalnego" ogłaszamy konkurs dla 
czytelników. Do wygrania podwójne zaproszenie na spektakl komediowy 

"Kobieta idealna" (25 stycznia godz. 18.00, SCK przy ul. 15 Sierpnia).
Aby wygrać nagrodę należy udać się z tym wydaniem "Ziemi Sochaczewskiej" 

do SCK przy ul. 15 Sierpnia 83 i odpowiedzieć na pytanie: 
Kto był pierwszym redaktorem stron "Przekaźnika Kulturalnego"?W sobotę 18 stycznia o godz. 

19.00 w Klubie Kontrast w SCK 
przy ul. 15 Sierpnia 83 odbę-
dzie się koncert „Na swingową 
nutę”. Wystąpią Justyna Spraw-
ka (wokal) i Leszek Wypych 
(gitara). Towarzyszyć im będą 
zaproszeni goście – Gamid Iba-
dullayev, który zagra na perku-
sji i kontrabasista Jakub „Sista” 
Gawrych. W repertuarze kon-
certu znane i lubiane standardy 
jazzowe oraz piosenki świątecz-
ne – wszystko w swingowym 
wydaniu. 

Muzycy, którzy poja-
wią się na scenie „Kontra-
stu” w trakcie pierwszego w 
tym roku koncertu, to do-
świadczeni, aktywni artyści. 
Justyna Sprawka jest nie tyl-
ko wokalistką, ale i pianist-
ką, dyrygentką oraz autorką 
tekstów. To wielokrotna lau-
reatka oraz zwyciężczyni fe-
stiwali piosenki francuskiej, 
angielskiej i poezji śpiewanej. 
Nie ogranicza się do jedne-
go stylu, potrafi  odnaleźć się 
w każdym rodzaju muzyki: 
od śpiewu klasycznego, przez 
jazz, do muzyki klubowej. Na 
gitarze będzie jej akompanio-
wał Leszek Wypych - absol-

went Szkoły Muzyki Rozryw-
kowej i Jazzu, występujący z 
wieloma zespołami rockowy-
mi, bluesowymi i jazzowymi. 

Duet ten mogliśmy już 
słyszeć na klubowej scenie So-
chaczewskiego Centrum Kul-
tury w 2017 roku. Muzycy za-
prezentowali wtedy znane 
szlagiery z pogranicza jazzu, 
bluesa i rocka, które zostały 
bardzo ciepło przyjęte przez 
publiczność. Tym razem usły-
szymy w ich wykonaniu swin-

gowe aranżacje standardów 
muzyki jazzowej oraz kilka 
utworów świątecznych. 

Z duetem gościnnie zagra-
ją: Gamid Ibadullayev (per-
kusja) i Jakub Gawrych (kon-
trabas). Pierwszego muzyka 
dobrze już znają stali bywalcy 
klubu. Ibadullayev prowadzi 
w „Kontraście” cykl pokazów 
fi lmów z epoki kina nieme-
go z muzyką na żywo, w trak-
cie których gra na perkusji. Jest 
też założycielem eksperymen-

talnej formacji „Gamid Gro-
up”, z którą współtworzy m.in. 
muzykę do autorskich fi lmów. 
Jakub „Sista” Gawrych wystą-
pi w Sochaczewie po raz pierw-
szy. To basista inspirujący się 
artystami z różnych światów 
muzycznych od jazzu, funky, 
disco przez rocka, aż do ludo-
wizny. 
WSTĘP: 15 zł
Rezerwacje stolików 
telefonicznie pod nr 
(46) 863-07-68. 
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W Sochaczewskim Cen-
trum Kultury przy ul. Cho-
pina 101 ruszają warsztaty 
LADIES STYLE. Są to cy-
kliczne warsztaty taneczne, 
które odbywać się będą raz 
w miesiącu pod okiem wy-
kwalifi kowanych instrukto-
rów. Oferujemy naukę salsy 
solo, zmysłowej bachaty, a 
także sexy dance. 

Warsztaty skierowane są 
do kobiet chcących poznać/
rozwinąć kobiecą stronę la-
tynoskich stylów tanecz-
nych. Zapraszamy panie w 
każdym wieku. Zarówno 
te, które tańczą, jak i debiu-
tantki, które do tej pory nie 

miały odwagi spróbować. 
Warsztaty Ladies Style po-
zwolą zdobyć większą pew-
ność siebie, a instruktorzy 
nauczą, jak się zmysłowo 
poruszać. Świetna zabawa 
w babskim gronie gwaran-
towana! 

Na pierwszy ogień – salsa!
Pierwsze warsztaty Ladies 

Style poprowadzi Aleksandra 
Kacprowicz - instruktorka tań-
ca, choreograf oraz właścicielka 
szkoły tańca Warsaw Salsa Club.

Wejściówka: 20 zł
Zapisy pod nr 609-684-732 lub 
w sekretariacie Sochaczew-
skiego Centrum Kultury w Cho-
dakowie tel. (46) 863-25-72

100!
wydań "Przekaźnika"
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Tosia 
Ma ok. 15 lat, z cze-
go 14 spędziła w 
schronisku, czy-
li niemal całe swoje 
życie. Jest przemi-
łą, bardzo łagodną, 
spokojną i delikat-
ną sunią. Bez pro-
blemu dogaduje się z innymi psiakami, na koty nie zwra-
ca uwagi. Potrafi  chodzić na smyczy i pozwala brać się na 
ręce. W stosunku do nowych osób początkowo jest trochę 
nieśmiała. Z racji wieku ma problem ze stawami i zima w 
schronisku jest dla niej ciężka. To mała sunieczka, nie zaj-
mie dużo miejsca w domu i potrzebuje tak niewiele - cie-
płego kąta i trochę ludzkiej miłości na koniec swego życia. 
Tosia sięga do połowy łydki i jest drobnej budowy. Wyste-
rylizowana, zaszczepiona i zachipowana. 

Brego
Brego, zwany też 
„Panem Parów-
ką”, jest kochany, 
wesoły, żywioło-
wy i bardzo przy-
tulaśny. Pozbawio-
ny jakiejkolwiek 
agresji. Bardzo ceni 
sobie stały kontakt z człowiekiem. Lubi się bawić i przepa-
da za psimi smakołykami (co po nim widać). Byłby ideal-
nym przyjacielem dla rodziny z dziećmi. Brego ma ok. 3 lat, 
sięga do połowy łydki, jest krępej, mocnej budowy. Potrafi  
chodzić na smyczy. Akceptuje i lubi inne psy, jego stosun-
ku do kotów nie sprawdzano. Jest wykastrowany, zaszcze-
piony i zachipowany.

Gucio
Gucio jest trochę za-
gubiony w schronisko-
wej rzeczywistości. Na 
szczęście szybko daje 
się przekupić smacz-
kami, o które potra-
fi  pięknie poprosić. W 
swoim ciepłym dom-
ku przy odrobinie czułości i cierpliwości Gucio bardzo szybko 
otworzy się, bo jest psiakiem chętnym do kontaktu z człowiekiem. 
Ma ok. 4, 5 lat, jest malutki, sięga niewiele ponad kostkę, waży ok. 6 
kg. Bez żadnego problemu akceptuje inne psy a na koty nie zwraca 
uwagi. Gucio jest zaszczepiony, zachipowany i wykastrowany.

Smerfetka
Jest piękną, dostoj-
ną i wrażliwą sunią, 
którą kiedyś ktoś 
upokorzył i skrzyw-
dził. Pomimo to 
chce zaufać ludziom. 
Smutne oczy Smer-
fetki rozbłysną praw-
dziwym blaskiem, kiedy znajdzie dom i człowieka, który ko-
cha naprawdę. Sunia uczy się, że ręka człowieka może głaskać 
i dawać smakołyki, a nie bić... Na głaskanie początkowo reagu-
je zaskoczeniem a potem poddaje się zupełnie. Sunia pięknie 
otwiera się na człowieka, nieśmiało machając ogonkiem. Jest 
cicha, spokojna i pozbawiona agresji. Smerfetka jest średnim 
psem, sięga pod kolano. Ma ok. 7, 8 lat. Bardzo dobrze doga-
duje się z innymi psami, na koty raczej nie zwraca uwagi. Jest 
wysterylizowana, zaszczepiona i zachipowana.

Kasztanek
Spokojny, przemiły, 
bardzo subtelny psiak. 
Nie jest nachalny, nie 
rzuca się na kraty, spo-
kojnie z nadzieją w 
oczach czeka aż czło-
wiek do niego podej-
dzie. Na spacerach 
grzeczny i posłuszny, potrafi  chodzić na smyczy, jest bardzo łagod-
ny, całkowicie pozbawiony agresji. Lubi inne psy, samce również, 
na koty nie zwraca uwagi. Niestety Kasztanek ma problemy ze sta-
wami i przyszły opiekun musi mieć tego świadomość, że psiak nie 
jest w pełni sprawny i musi przyjmować odpowiednie suplementy 
na stawy. Kasztanek ma ok. 7, 8 lat. Jest średniej wielkości, sięga pod 
kolano. Wykastrowany, zaszczepiony i zaczipowany.

Baton
Uwielbia być głaska-
ny, drapany po brzu-
chu, bardzo lubi wtulać 
swoją głowę w kolana 
człowieka. To młodziut-
ki, piękny, energiczny 
psiak, radosny pomimo 
losu jaki go spotkał. Jest 
żywiołowym i wesołym psem, ale gdy już się wybiega, posłusznie pod-
chodzi do człowieka i siada u jego stóp. Ładnie chodzi na smyczy i zacho-
wuje czystość w domu, nie wyje, gdy zostaje sam. Nie akceptuje kotów i 
psów samców, z suczką powinien się dogadać. Baton jest młody, ma ok. 
3 lat, sięga do kolana, jest wykastrowany, zaszczepiony i zachipowany.

Psy czekają na domy
W będącym w trakcie wygaszania, które potrwa najpóźniej do końca czerwca 2020 roku, w byłym schronisku „Azorek” wciąż 

przebywa ponad 50 bezdomnych psiaków. Wolontariuszki poszukują dla nich domów. Od początku września ochronka nie 
przyjmuje już nowych zwierząt. Przyłączamy się do akcji promującej adopcje pozostających w Kożuszkach Parcel czworonogów. 
Apelujemy, nie kupujcie rasowych psów, ale dajcie na zimę dom mądrym i wiernym kundelkom. Tradycyjnie prezentujemy kilku 

mieszkańców schroniska czekających na swoich nowych właścicieli. 

Operator schroniska pobiera od osób adoptujących zwierzęta następujące opłaty: 60 zł za sunię wysterylizowaną oraz 40 zł za psa po kastracji. Szczegółowe 
informacje na temat prezentowanych psów i procedury adopcyjnej można uzyskać pod numerami telefonów: 505-110-564, 737-636-273. Zachęcamy też do 

odwiedzania fanpaga Azorka prowadzonego na Facebooku: www.facebook.com/schroniskoazorek
Zgłoszenia o błąkających się bezpańskich psach należy przekazywać telefonicznie do ratusza, pod dwa numery telefonów. W dni robocze, w godzinach pracy UM, 

można dzwonić pod numer 862-22-35 wewnętrzny 526 lub 361 (Wydział Infrastruktury Miejskiej). Popołudniami, w święta i weekendy zgłoszenia przyjmowane są 
przez dyżurnego miasta pod całodobowym telefonem interwencyjnym 862-36-82. 

Opiekę nad bezpańskimi psami zabieranymi z terenu Sochaczewa sprawuje schronisko w Płocku (SUEZ Płocka Gospodarka Komunalna).

W 2020 roku nie zmieni się 
schronisko zapewniające opie-
kę bezpańskim zwierzętom 
zabieranym z ulic naszego 
miasta. Jak dotychczas usługę 
tę będzie świadczyło ratuszo-
wi schronisko Suez prowa-
dzone przez PGK sp. z o.o. z 
Płocka. 

Kilka tygodni temu burmistrz 
ogłosił przetarg na całoroczną, 
kompleksową opiekę nad bez-
domnymi zwierzętami z tere-
nu miasta. Zwycięski podmiot 
miał zapewnić całodobowo za-
bieranie bezdomnych zwierząt 
domowych z terenu miasta, za-
dbać o ich czipowanie, właści-
we wyżywienie, zapewnić opie-
kę, szukać rodzin gotowych 
przyjąć psiaki pod swój dach. 
Oprócz schroniska Suez, które 
chwali się, że w 2019 roku do-
prowadziło do 302 skutecznych 
adopcji, do przetargu przystą-
pił Zakład Utrzymania Mia-
sta sp. z o.o. ze Skierniewic (137 
adopcji), jednak jego ofertę od-
rzucono, uznając za sprzeczną z 
postawionymi przez ratusz wa-
runkami. 

Z Suezem nasz samorząd 
współpracuje od września 
2019 roku. Przez cztery mie-
siące do płockiego schroniska 
trafi ło 19 psów z terenu miasta, 

przy czym większość z nich 
(15) znalazła już nowe rodziny. 

W 2020 roku na zapewnie-
nie opieki bezpańskim zwie-
rzętom burmistrz wydzielił 
w budżecie 463 tys. zł. W tej 
kwocie znajduje się jeden ze 
zwycięskich projektów ostat-
niej edycji Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskiego, czy-
li 30 tys. zł na ogólnie dostęp-
ną, bezpłatną sterylizację psów 
i kotów z terenu miasta. Ratusz 
ogłosi przetarg na tę usługę

Przypomnijmy, że funkcjo-
nujące od dwudziestu lat w Ko-
żuszkach schronisko Azorek 
musi zostać zamknięte (radni 
gminy dokonali takiego zapi-
su w planie zagospodarowania 
przestrzennego), jest obecnie 
w fazie wygaszania i od wrze-
śnia 2019 roku nie przyjmuje 
nowych zwierząt. Pracownicy 
Towarzystwa Opieki nad Zwie-
rzętami i wolontariusze zajmu-
ją się teraz w Azorku przede 
wszystkim akcją adopcyjną, by 
jak najwięcej podopiecznych 
znalazło nowy dom. W okresie 
od września do listopada ope-
ratorowi udało się przeprowa-
dzić skutecznie 22 adopcje, a to 
oznacza, że na koniec listopa-
da w Kożuszkach przebywały 
53 psy.

(daw)

Pół miliona 
na bezdomniaki

OGŁOSZENIE SPOŁECZNE
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Przewodniczący Sochaczew-
skiej Rady Sportu Marek Fer-
giński przedstawił jej członkom 
projekt zarządzenia burmistrza 
o ogłoszeniu przez samorząd 
miejski otwartego konkursu 
ofert na realizację zadań z za-
kresu sporu i rekreacji w 2020 
roku. Kwoty dofi nansowań dla 
poszczególnych dyscyplin nie 
uległy zmianie w stosunku do 
2019 roku. „Na stole” pozosta-
ło jednak dodatkowe 50 tysię-
cy, o które zwiększyła się pula 
środków przyznawana przez 
miasto stowarzyszeniom spor-
towym. Rada zdecydowała jak 
je podzielić.

Pojawiło się kilka pomy-
słów m.in., aby podzielić po 
równo, czyli po 12,5 tys. zł do-
rzucić do każdego koszyka lub 
dać po 10 tys. na rugby, piłkę 
nożną, tenis stołowy i 20 tys. na 
pozostałe dyscypliny. Bronisław 
Gawrylczyk zasugerował prze-
znaczenie 50 tys. zł na tenis sto-
łowy – wówczas drużyna SKTS 
mogłaby grać w europejskich 
pucharach – argumentował. 
Ostatecznie zwyciężyła propo-
zycja, zgłoszona przez Macie-
ja Brażuka, reprezentującego w 
radzie sportu sochaczewskich 
rugbistów. Co ciekawe, zapro-
ponował, aby 50 tys. zł przezna-
czyć na piłkę nożną. Decyzja o 
tym zapadła w pierwszym gło-
sowaniu, w którym dziesięcio-
ro członków rady było „za” i 
ośmioro przeciw.

Argumentem przemawia-
jącym za przyznaniem więk-

szych środków z dotacji dla klu-
bów piłkarskich jest chociażby 
to, że obie sochaczewskie dru-
żyny seniorów wywalczyły w 
ubiegłym sezonie awans do 
wyższych klas rozgrywkowych: 
Bzura Chodaków (z płockiej A-
-klasy do ligi okręgowej) i Or-
kan Sochaczew (z płockiej 
B-klasy do A-klasy). W rzeczy-
wistości lwia cześć dodatkowej 
puli pieniędzy dla piłki nożnej 
trafi  do chodakowskiego klubu, 
bowiem regulamin konkur-
su premiuje tylko jedną druży-
nę seniorów, tę która występuje 
w wyższej klasie rozgrywkowej. 

Seniorzy to jednak nie 
wszystko – i tu pojawił się ko-
lejny argument za piłką noż-
ną – „masowość” tej dys-
cypliny sportu. W naszym 
mieście działają trzy kluby 
piłkarskie: Orkan Sochaczew, 
Bzura Chodaków i Unia Bo-
ryszew. Tylko dwa prowadzą 
drużyny seniorów, natomiast 
wszystkie szkolą wiele rocz-

ników dzieci i młodzieży, tyl-
ko w ubiegłym roku: Orkan 
(6 drużyn), Bzura (5 drużyn) 
Unia (6 drużyn). 

Po   skonsultowaniu   i 
wspólnym   wypracowaniu 
decyzji przez Sochaczewską 
Radę Sportu, w której zasia-
dają przedstawiciele niemal 
wszystkich stowarzyszeń spor-
towych, ostatecznie pula 650 
tys. zł w ramach tegorocznego 
konkursu zostanie rozłożona, 
podobnie jak w ubiegłych la-
tach, na cztery koszyki w nastę-
pujących proporcjach dla po-
szczególnych dyscyplin: rugby 
(280 tys. zł), tenis stołowy (57 
tys. zł), piłka nożna (180 tys. 
zł), pozostałe dyscypliny m.in. 
judo, pływanie, sporty wodne, 
koszykówka, sporty walki (133 
tys. zł). Wydział Sportu i Or-
ganizacji Pozarządowych UM 
ogłosi konkurs w drugiej po-
łowie stycznia. Przedstawiciele 
klubów sportowych będą mieli 
dwa tygodnie na złożenie ofert. 

Ogłoszenie ratusza o przyzna-
niu dotacji poznamy najpraw-
dopodobniej na początku lu-
tego. 

Ponadto podczas obrad 
Sochaczewskiej Rady Sportu 
8 stycznia jej członkowie wy-
brali swoich przedstawicieli 
do komisji konkursowej roz-
patrującej wnioski z zakresu 
sportu (Marta Cypel) oraz do 
prac w zespole roboczym do 
spraw opracowania regulami-
nu Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego, a następnie 
do pracy w zespole opiniują-
cym projekty SBO na 2021 rok 
(Piotr Cypel).

Kolejne   posiedzenie rady 
sportu zaplanowano na 3 lu-
tego. Wówczas jej członkowie 
przedstawią kandydatów do 
nagród za ubiegły rok, m.in. 
do tytułów sportowca, trenera i 
działacza sportowego. Przyzna-
ne one zostaną na corocznej So-
chaczewskiej Gali Sportu, która 
odbędzie się 27 lutego.

650.000 zł dla klubów
Sochaczewska Rada Sportu spotkała się w środę 8 stycznia. Jej członkowie zdecydowali m.in. 
o podziale środków (dotacji miejskich) przyznawanych corocznie w ramach otwartego konkursu 
na realizację zadań z zakresu upowszechniania aktywnego uczestnictwa w różnych dyscyplinach 
sportowych. W 2020 roku pula pieniędzy do podziału wyniesie 650 tys. zł, czyli o 50 tys. zł 
więcej niż w minionym roku. Dodatkowe środki otrzymają kluby piłkarskie.

W niedzielę 12 stycznia 
w kramnicach miejskich 
rozegrano II Noworoczny 
Turniej Brydża Sportowe-
go Par 55+, którego orga-
nizatorem był sochaczew-
ski Uniwersytet   Trzeciego 
Wieku. Brydżyści przyłą-
czyli się także do udziału w 
28. fi nale WOŚP.

Wśród   przybyłych   miło-
śników gry przy zielonych 
stolikach, znaleźli się przed-
stawiciele   Łowicza, Skier-
niewic, Błonia, Płocka, 
Bielska i oczywiście Socha-
czewa. W drugiej edycji tur-
nieju zagrało 20 par. Pierw-
sze trzy miejsca zajęli: 1. 
Stanisław Holtyn i Grzegorz 
Górecki, 2. Zenon Filipiak 
i Ireneusz Liberadzki, 3. 
Konrad Stadniczenko i Sła-
womir Sadzyński. Ponadto 
najstarszą grającą parą byli 
Jan Chłopecki i Andrzej 
Wiśniewski, a najlepszymi 
brydżystami reprezentują-
cymi SUTW w Sochaczewie 
zostały panie Elżbieta Ku-
baszewska i Halina Kobie-
recka, które również otrzy-
mały puchary ufundowane 
przez burmistrza. Wręcza-
li je prezes SUTW Jadwi-
ga Urbaniak oraz naczelnik 

Wydziału Sportu i Organi-
zacji Pozarządowych Agata 
Kalińska. 

Po zakończeniu jedne-
go turnieju odbył się drugi. 
W dniu 28. fi nału w całym 
kraju brydżyści grali dla 
WOŚP. Po zakończeniu gry 
można było porównać swoje 
wyniki i licytacje z parami 
z całej Polski, nawet z arcy-
mistrzami, ponieważ wszy-
scy grali tymi samymi roz-
daniami. Po blisko czterech 
godzinach gry najlepszą 
parą w sochaczewskim tur-
nieju okazali się Kazimierz 
Falkowski i Leszek Dzie-
koński, wyprzedzając Tade-
usza Gawrońskiego i Prze-
mysława Nitka oraz parę 
Zdzisław Strzemiński i Ma-
rek Wrocławski.

Nad sprawnym prze-
biegiem turniejów czuwał 
Tomasz Kopka, licencjo-
nowany sędzia PZBS, zna-
ny propagator i miłośnik 
brydża. Podczas wielogo-
dzinnych sesji karcianych 
na wszystkich uczestni-
ków czekały, przygotowane 
przez zaprzyjaźnione fi rmy, 
słodycze i napoje. Nie za-
brakło także wypieków wy-
konanych przez członków 
sekcji brydżowej SUTW.

Dwa brydżowe turnieje

W niedzielne popołudnie 22 
grudnia w hali MOSiR przy 
ul. Kusocińskiego odbyły się 
drugie zajęcia ogólnorozwo-
jowe dla dzieci z cyklu „Mały 
Sportowiec”. Tym razem naj-
młodsi, poprzez zabawę, po-
znali podstawy sztuk walki i 
techniki samoobrony dzięki 
trenerom z Dragon Fight Club 
Sochaczew.

Sochaczewscy Dragoni – Sławo-
mir i Piotr Cypel oraz Ola Miał-
kos przygotowali dla najmłod-
szych kilka sportowych zabaw 

wymagających sprawności ru-
chowej i refl eksu. W między-
czasie do różnych gier i zabaw, 
m.in. z kolorową chustą, a tak-
że do śpiewania piosenek w tym 
również kolęd świątecznych za-
chęcał animator zabaw dziecię-
cych Piotr Milczarek. Była też 
chwila zumby z instruktorką 
Ewą Osińską... wszyscy czeka-
li jednak na św. Mikołaja. Ten 
zjawił się w końcu w hali z wor-
kiem pełnym prezentów, ufun-
dowanych przed fi rmę Helio.

Organizatorami zajęć z cy-
klu „Mały Sportowiec” są Wy-

dział Sportu i Organizacji Po-
zarządowych UM oraz Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Sochaczewie. Nieocenio-
ną pomoc w przygotowaniu i 
sprawnym przeprowadzeniu 
imprezy wznieśli też członko-
wie Klubu Wolontariusza so-
chaczewskiego MOPS. Kolejne 
spotkanie małych sportow-
ców odbędzie się 26 stycznia. 
Zapraszamy młodych adep-
tów piłki nożnej, bowiem mi-
ni-trening przygotują tym ra-
zem instruktorzy UKS Unii 
Boryszew.

Mali sportowcy z Dragonami i św. Mikołajem
Po kilkutygodniowej przerwie drużyny rywalizujące w 
Amatorskiej Lidze Piłki Siatkowej powróciły do chodakow-
skiej hali przy ul. Chopina. W ramach VII kolejki, rozegra-
nej w sobotę 4 stycznia, odbyły się tylko dwa spotkania. Li-
der KS Bielice pokonał w czterech setach Teresin. W starciu 
o drugie miejsce w tabeli KS Piast Feliksów, po tie-breaku, 
zwyciężył z sochaczewską ekipą Voleya CKU. Ósma kolejka 
spotkań rozegrana zostanie w sobotę 18 stycznia.
Wyniki:

Siatkarze wrócili na parkiet

KS Bielice – Teresin 3:1 (27:25, 25:21, 22:25, 25:21)
MVP: Kamil Dorodziński (KS Bielice)

Volley CKU Sochaczew – KS Piast Feliksów 2:3 
(20:25, 26:24, 19:25, 25:21, 10:15)

MVP: Artur Rokicki (KS Piast Feliksów)
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PIŁKA NOŻNA

Bebetto Częstochowa to druży-
na walcząca o miejsce w pierw-
szej czwórce ekstraklasy, dającej 
prawo gry w rundzie play-off  
i walki o medale na koniec se-
zonu. Wiosną po zaciętym spo-
tkaniu SKTS pokonał akade-
miczki 3:1. W sobotę 4 stycznia 
w hali MOSiR przy ul. Kuso-
cińskiego też nie zabrakło emo-
cji. W pierwszym pojedynku, 
pomimo przegranej w pierw-
szym secie, Irina Ciobanu po-
konała Roksanę Załomską. 
W drugiej odsłonie spotkania 
Magdalena Sikorska zmierzyła 
się z „pierwszą rakietą” Bebet-
to – Tatyaną Bilenko. Ukrainka 
wygrała w trzech setach, choć 
zawodniczka SKTS była bliska 
triumfu w drugiej partii, której 
rozstrzygnięcie nastąpiło do-
piero po grze na przewagi.

Kolejne starcie zakończy-
ło się po piątym secie. Daria 
Łuczakowska przegrała z San-
drą Wabik dwie pierwsze par-
tie, lecz odbudowała się w kolej-
nych, doprowadzając do remisu 
2:2. Nie zdołała jednak utrzy-
mać koncentracji, ulegając ry-
walce w decydującym secie 11:4. 
W czwartej grze, pomiędzy Iri-
ną Ciobanu i Tetyaną Bilenko, 
spełniło się porzekadło: „Jeśli 
nie wygrywa się 3:0, to przegry-
wa się 3:2”. Rumunka zwycię-

żyła w dwóch pierwszych par-
tiach, ale ostatecznie uległa po 
piątym secie i tym samym trze-
cia porażka Sochaczewskiego 
Klubu Tenisa Stołowego w tym 
sezonie stała się faktem.

Nie wpłynęło to nega-
tywnie na zawodniczki, co 

pokazały kilka dni później 
podczas wyjazdowego me-
czu w Białymstoku. Druży-
na Bronisława Garwylczy-
ka wygrała z ekipą Asterm 
Dojlidy po trzech pojedyn-
kach, bez straty seta. Co cie-
kawe, każda z rywalek, ugra-

ła przeciw zawodniczkom 
SKTS dokładnie po 13 ma-
łych punktów.

W sobotę 8 stycznia w 
Krakowie na sochaczewskie 
tenisistki stołowe czekał groź-
niejszy przeciwnik, tamtejsza 
Bronowianka. Manager SKTS 
kolejny razy w tym sezonie 
zmienił wyjściowe ustawie-
nie zespołu. Nieoczekiwanie 
jako pierwsza przy stole poja-
wiła się Daria Łuczakowska. 
Mimo starań i zaciętej walki 
uległa w trzech setach zawod-
niczce z Singapuru - Xuan Goi 
Tui. W kolejnej grze, również 
po trzech setach, Irina Cioba-
nu pokonała Dominikę Wo-
łowiec. Z kolei Magda Sikor-
ska przebudziła się dopiero po 
przegranej pierwszej partii z 
Martą Smętek. W kolejnych 
setach złapała już swój rytm 
i ostatecznie wygrała pojedy-
nek z tenisistką Bronowianki 
3:1. Ostatni, dający zwycięstwo 
w całym meczu, punkt zdoby-
ła Irina Ciobanu, która dość ła-
two ograła Xuan Goi Tui - 3:0.

Następny mecz (13. kolejka) 
rozegrany zostanie w Sochacze-
wie w sobotę 8 lutego. Do hali 
MOSiR przy ul. Kusocińskiego 
przyjedzie drużyna ATS East 
Rent Białystok. Początek spo-
tkania o godzinie 17.00. 

Przegrana u siebie, 
zwycięstwa na wyjazdach
Szybko w nowym roku, bo już 4 stycznia, zespół SKTS rozpoczął rundę rewanżową w Ekstraklasie 
Kobiet. W ciągu tygodnia tenisistki stołowe rozegrały trzy ligowe mecze. Przegrały w Sochaczewie 
z mocną ekipą częstochowskich akademiczek i wygrały na wyjazdach w Białymstoku i Krakowie.

SKTS Sochaczew – Bebetto AZS UJD Częstochowa 1:3
Irina Ciobanu – Roksana Załomska 3:1 (12:14, 11:4, 11:5, 11:7)
Magdalena Sikorska – Tetyana Bilenko 0:3 (4:11, 14:16, 7:11)

Daria Łuczakowska – Sandra Wabik 2:3 (6:11, 6:11, 11:4, 11:6, 4:11)
Irina Ciobanu – Tetyana Bilenko 2:3 (11:9, 11:7, 8:11, 8:11, 9:11)

Asterm Dojlidy Białystok - SKTS Sochaczew 0:3
Julia Łącka - Magdalena Sikorska 0:3 (6:11, 1:11, 6:11)
Michalina Górska - Irina Ciobanu 0:3 (6:11, 2:11, 5:11)

Julia Jackowska - Daria Łuczakowska 0:3 (3:11, 5:11, 5:11)

KS Bronowianka Kraków – SKTS Sochaczew 1:3
Xuan Goi Tui - Daria Łuczakowska 3:0 (11:9, 11:7, 11:8)
Dominika Wołowiec - Irina Ciobanu 0:3 (8:11, 8:11, 6:11)

Marta Smętek - Magdalena Sikorska 1:3 (11:6, 9:11, 7:11, 8:11)
Xuan Goi Tui - Irina Ciobanu 0:3 (8:11, 4:11, 6:11)

Drużyna Polonii Warszawa 
zwyciężyła w XX Halowym 
Turnieju Piłki Nożnej Olboyów 
(35+) im. Henryka Orzeszka. 
Zawody odbyły się w niedzielę 
12 stycznia w hali sportowej 
Szkoły Podstawowej nr 6. 

Głównym organizatorem za-
wodów od ponad dwóch dekad 
jest Klub Sportowy Orkan So-
chaczew. Henryk Orzeszek był 
kierownikiem zespołu piłkar-
skiego i działaczem tego klu-
bu. Zmarł w 1998 roku, w wie-
ku zaledwie 43 lat. Tradycyjnie, 
w trakcie turnieju, grupa sym-
patyków Orkana (Andrzej Pa-
luch, Grzegorz Kucharski), by 
złożyć wieniec na grobie patro-
na imprezy. 

W ceremoniach otwarcia za-
wodów i wręczania pucharów 
uczestniczyli m.in.: zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński, wice-
przewodniczący rady miejskiej 
Arkadiusz Karaś i Edward Sta-
siak, naczelnik Wydziału Spor-
tu i Organizacji Pozarządowych 
UM Agata Kalińska, dyrektor 
MOSiR Mieczysław Głuchowski 
wraz z zastępcą – Anną Ulicką 
oraz dyrektor Szkoły Podstawo-
wej nr 6 – Jadwiga Sikorska. 

Ostatecznie w turnieju wy-
stąpiło pięć drużyn (nie doje-

chała ekipa Pogoni Grodzisk 
Mazowiecki). Grano po pięciu 
zawodników na boisku, sys-
temem każdy z każdym. Me-
cze trwały po 17 minut. Z bi-
lansem trzech wygranych i 
jednego remisu zwyciężył ze-
spół Polonii Warszawa. Dru-
gie miejsce zajął Oldboy Kiel-
ce, trzecie Bzura Chodaków, 
czwarte Orkan Sochaczew, 
piąte Oldboy Płońsk.
Skład Bzury: Artur Wróbel, Rafał Walczak, 
Jarosław Grefkowicz, Krzysztof Bargieł, Jakub 
Danowski, Arkadiusz Cieślak, Daniel Gajewski, 
Grzegorz Szypszak, Robert Kołodziejczak, Konrad 
Matusiak. 

Skład Orkana: Andrzej Orliński, Tomasz 
Śliwiński, Rafał Wojciechowski, Marcin Wojcie-
chowski, Paweł Witczak, Tomasz Szatkowski, 
Piotr Szatkowski, Ireneusz Łukawski, Marcin Trzos, 
Marcin Makowiecki. 

Wyniki:

Kielce – Bzura 3:2

Płońsk – Polonia 1:4

Orkan – Kielce 0:0

Płońsk – Bzura 1:1

Polonia – Orkan 4:4

Płońsk – Kielce 0:2

Polonia – Bzura 2:1

Płońsk – Orkan 2:2

Polonia – Kielce 2:1

Orkan – Bzura 1:4

Oldboye grali w hali

W sobotę 21 grudnia w hali 
przy ul. Kusocińskiego roze-
grano IV turniej klasyfi kacyj-
ny Grand Prix Sochaczewa w 
Tenisie Stołowym. Zawody od-
były się w świątecznej atmos-
ferze, rozpoczęły się od życzeń 
i przełamania opłatkiem, a na 
zawodników czekał skromny, 
świąteczny poczęstunek.

Przy stołach rywalizowało w 
sumie 40 zawodniczek i zawod-
ników. W kategorii kobiet wy-

grała Magdalena Szczodrow-
ska, pokonując triumfatorkę 
poprzedniego turnieju  Karoli-
nę Kukawską. W grupie mło-
dzieży (U-15) wygrał, po raz 
trzeci z rzędu, Marcin Pawlak 
z UKS Lutkówka, a w kategorii 
open na najwyższym stopniu 
podium stanął Rafał Malinow-
ski, który wyprzedził swojego 
brata Jacka.

Piąty turniej Grand Prix 
odbędzie się w sobotę 25 stycz-
nia.

Grand Prix 
po czterech rundach

W ostatnich dniach starego roku, 
27-31 grudnia, w hali sochaczew-
skiego „Ogrodnika” rozegrano 
kolejną edycję Świąteczno-No-
worocznego Turnieju Deblowego 
im. Ryszarda Żurka, którego or-
ganizatorem było Sochaczewskie 
Towarzystwo Tenisowe. Na kor-
cie rywalizowało 14 par.

W całym turnieju grano do 
dwóch wygranych setów, w 
przypadku remisu decydował 
super tie-break. W gemach obo-
wiązywała gra na przewagi. W 
ramach zawodów rozegrano w 
sumie 14 spotkań. 

Po meczach elimina-
cyjnych i ćwierćfi nałach, w 
pierwszym bardzo wyrów-
nanym półfi nale Roman Sa-
lamon i Mateusz Parśniak 
wygrali 7:6(5), 6:3 z Rober-

tem Górskim i Dariuszem 
Petrykowskim. O zwycię-
stwie w tym meczu decy-
dowały pojedyncze piłki, 
wymiany. W drugim półfi -
nale Krzysztof Sewostianik i 

Krzysztof Wąsowski wygra-
li 7:6(3), 6:1 z Arkadiuszem 
Kulińskim i Dariuszem 
Dziubińskim. Szczególnie 
pierwszy set tego spotkania 
był bardzo zacięty.

31 grudnia, Krzysztof Se-
wostianik i Krzysztof Wą-
sowski pokonali w fi nale 6:4, 
6:4 obrońców tytułu sprzed 
roku Romana Salamona i 
Mateusza Parśniaka. W me-
czu o trzecie miejsce Robert 
Górski i Dariusz Petrykowski 
wygrali z Arkadiuszem Ku-
lińskim i Dariuszem Dziu-
bińskim 3:6, 6:3, 10:3.

Między świętami a Nowym Rokiem
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RUGBY

Najważniejszą informacją 
jeśli chodzi o wiosnę jest 
powierzenie przez zarząd 
RC funkcji trenera Maciejo-
wi Brażukowi, który do tej 
pory był kapitanem i mene-
dżerem drużyny. Wieloletni 
kapitan reprezentacji, który 
w narodowych barwach za-
grał ponad 40 razy, a opa-
skę kapitańską zakładał 
20-krotnie, prowadził dru-
żynę już jesienią w zastęp-
stwie gruzińskiego trene-
ra Michaiła Czaczuły, który 
musiał wrócić do kraju w 
sprawach osobistych. 

W nowej roli
- Ten pobyt przedłużył się 
na tyle długo, że wspólnie 
uznaliśmy, że nie ma już 
sensu, by trener wracał do 
drużyny, której nie prowa-
dził przez całą rundę. Ma-
ciej w roli trenera spisywał 
się bardzo dobrze. Jego wie-
loletnie doświadczenie li-
gowe i reprezentacyjne po-
woduje, że jest świetnie 
przygotowany do prowa-
dzenia drużyny. Ważne, że 
zaakceptowali go zawod-
nicy. Na treningach wi-
dać i czuć atmosferę pracy 
– mówi prezes RC Orkan, 
Mieczysław Głuchowski. 

- Nie planowałem tego, 
ale bardzo się cieszę z tej no-
wej roli. Ten sport to prawie 
całe moje życie. Niemal dwa 
lata temu zaczęliśmy odbudo-
wę sochaczewskiego rugby. 
Mam wrażenie, że idziemy w 
dobrym kierunku. Klub roz-
wija się na każdym polu. Cel 
wciąż jest ten sam – dołączyć 
do drużyn walczących o me-
dale mistrzostw Polski senio-
rów w rugby XV. Oczywiście 
nie będzie to łatwe zadanie, 
ale wierzę w tę drużynę i na-
szych zawodników. Będę to 
powtarzał wszędzie, mamy 
najbardziej perspektywiczną 
ekipę w Polsce z najprawdo-

podobniej najniższą średnią 
wieku. Przyszłość jest przed 
nami – mówi Brażuk. 

Jesienią mogło 
być lepiej
- Po rundzie jesiennej jeste-
śmy na siódmym miejscu, 
ale trzeba na ten wynik spoj-
rzeć przez pryzmat tego, co 
dzieje się w polskim rugby. 
Liga bardzo się wyrówna-
ła. Do tradycyjnie mocnych 
ekip z Łodzi, Sopotu i Sie-
dlec dołączyły kolejne. Już 
nie tylko my mamy ambicje 
wdarcia się do czołówki, po-
dobne cele ma Skra, Juvenia, 
siły odzyskuje Lechia – ko-
mentuje Brażuk. 

- Wygraliśmy trzy mecze, 
pięć przegraliśmy, ale żadne-
go w taki sposób, byśmy mieli 
się czego wstydzić. W dwóch 
– ze Skrą i Juvenią ulegliśmy 
minimalnie. Z krakowiana-
mi prowadzenie straciliśmy w 
ostatniej akcji meczu. Gdyby 
te dwa mecze udało nam się 
przechylić na naszą korzyść, 
bylibyśmy na piątym miej-
scu. Warto też dodać, że we 
wszystkich meczach z czoło-
wą trójką byliśmy równorzęd-

nym rywalem. Przegrywa-
liśmy, ale do ostatniej chwili 
walczyliśmy o punkty bonu-
sowe. Z mistrzem Polski – so-
pockim Ogniwem przegra-
liśmy pierwszą połowę tylko 
13:15. Każda z drużyn, które 
zdobywają medale przyznaje, 
że Orkan stał się dla nich po-
ważnym wyzwaniem. Zresztą 
wystarczy przyjrzeć się wyni-
kom z ostatnich dwóch lat – 
praktycznie w każdym meczu 
jesteśmy bliżej nich – uważa 
wiceprezes RC Orkan, na co 
dzień dziennikarz sportowy, 
Robert Małolepszy. 

- Cel na wiosnę jest je-
den: w każdym meczu grać 
o zwycięstwo, zdobywać ko-
lejne doświadczenie, wpro-
wadzać do drużyny naszą 
młodzież, którą wciąż szko-
limy najlepiej w Polsce. A 
wynik przyjdzie. Teraz naj-
ważniejsze, by się do tego 
sezonu dobrze przygotować  
- dodaje Brażuk. 

Zima na siłowni
Rugbiści Orkana trenu-
ją na razie w siłowni i w hali 
według programów przy-
gotowanych przez dwóch 

specjalistów. Trening lekko-
atletyczno-wytrzymałościo-
wy „rozpisał” Marcin „Ram-
bo” Duplicki. Za pomysł na 
przygotowanie siłowe odpo-
wiada Tomasz Gasik, który 
wrócił niedawno do drużyny 
także jako zawodnik. Gasik 
to były reprezentant Polski, 
swego czasu jeden z najlep-
szych zawodników ataku w 
kraju. Obecnie trener perso-
nalny, który prowadzi siłow-

nię Cross Park działającą w 
budynku basenu. Gasik nie 
tylko przygotował autorski, 
sprofi lowany pod rugby pro-
gram siłowy, ale dodatkowo 
jego siłownia stała się partne-
rem RC Orkan, jako jeden ze 
sponsorów klubu. 

- Jestem bardzo zadowo-
lony ze współpracy z Tom-
kiem i Marcinem. Obaj to 
specjaliści najwyższej kla-
sy. Drużyna trenuje zgod-

nie z najnowszymi, świato-
wymi trendami – cieszy się 
Brażuk.

Zaangażowanie 
wielu osób
- Bardzo dziękuję Tomaszo-
wi Gasikowi za jego zaanga-
żowanie i wsparcie RC Orkan. 
Jest nie tylko kolejnym trene-
rem, ale też partnerem spon-
soringowym. Chcę też do-
dać, że wszyscy nasi trenerzy: 
Maciej Misiak, Tomasz Male-
sa i Jakub Seklecki to nie tylko 
świetni fachowcy, ale też praw-
dziwi pasjonaci. Cieszę się, że w 
szkolenie zaczynają się angażo-
wać również zawodnicy – do-
brym przykładem jest tu Ma-
teusz Pawłowski. To co robimy 
w szkoleniu młodzieży, to na-
prawdę wielka rzecz. Klub ma 
prawie 200 zawodników i za-
wodniczek, co było widać na 
naszym grudniowym spotka-
niu wigilijnym. Na mecze przy-
chodziło od 600 do 1000 osób. 
To naprawdę wielka struktura, 
która jest jak duża fi rma. Dla-
tego dziękuję wszystkim, któ-
rzy nam pomagają. Niedawno 
rozszerzyliśmy zarząd o kolej-
ne osoby. Wiceprezesami po-
zostają Robert Małolepszy i 
Andrzej Misiak, a dołączy-
li do nas jako członkowie Zbi-
gniew Dąbrowski, Jan Szwarc 
i Krzysztof Kłos. Ogromną ro-
botę wykonuje dyrektor klu-
bu Karina Karlicka. Prezes 
weteranów Robert Dłutek jest 
na każdym zarządzie, podob-
nie jak bracia Pietrakowie, czy 
Anna Dąbrowska. O tym, jaki 
to klub, jak bardzo wciąga ta 
niesamowita grupa ludzi, niech 
świadczy fakt, że nasza księgo-
wa Danuta Gumuła tak się za-
angażowała, że stała się w za-
sadzie społecznym doradcą 
zarządu. Aż trudno wyliczyć 
wszystkich, którzy nas wspie-
rają, to coś, co nas wszystkich 
najbardziej napędza – kończy 
Mieczysław Głuchowski.

Maciej Brażuk ofi cjalnie trenerem Orkana
Rugbiści Orkana wyjątkowo wcześnie wrócą w tym roku na boisko. Ekstraliga ma wystartować już siódmego marca. Sochaczewscy rycerze pojadą na 
pierwszy mecz do Lublina. Na własnym boisku zagrają tydzień później z Arką Gdynia. Przygotowania do rundy wiosennej zaczęły się już miesiąc temu. 

W pierwszy dzień nowego roku społeczność rugbistów spotkała się na wspólnym treningu. Na boisko wybiegło kilka pokoleń 

zawodników sochaczewskiego Orkana - od miniżaków do weteranów. Pierwsze przyłożenie w 2020 roku zdobył Jakub Budnik

Maciej Brażuk - nowy trener drużyny seniorów RCO



Strefa I: 
POPIÓŁ: 4.01; 3.02; 2.03; 6.04, WOREK ŻÓŁTY: 13.01; 
10.02; 9.03; 18.04, SZKŁO: 20.01; 17.02; 16.03; 27.04, ZIE-
LONE (np. liście, trawa): 20.04
11 Listopada, Asnyka, Bielawskiego, Bohaterów Chodakowa, 
Bolesława Krzywoustego, Chrobrego, Brochowska, Brukowa, 
Chodakowska, Chopina, Działkowa, Graniczna, Głogowa, 
Harcerska, Hubala, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jasna, 
Jedwabnicza, Kampinoska, Kilińskiego, Kolejowa, Korczaka, 
Królewska, Krótka, Krzywa, Księżycowa, Kuźmińskiego, Leśna, 
Małachowskiego, Młynarska, Mostowa, Matejki, Nałkowskiej, 
Niepodległości, Orzeszkowej, Ostrzeszewska, Piękna, Pocz-
towa, Podchorążych, Podgórna, Poniatowskiego, Popiela, Po-
wstańców Warszawy, Profilowa, Rejtana, Sadowa, Sikorskiego, 
Smolna, Szyszkowa, Warzywna, Waryńskiego, Wczasowa, 
Wiejska, Wiosenna, Wodociągowa, Wspólna, Wyspiańskiego, 
Wyszogrodzka, Zalewowa, Zwierzyniecka, Żniwna
Strefa II: 
POPIÓŁ: 7.01; 4.02; 3.03; 7.04, WOREK ŻÓŁTY: 14.01; 
11.02; 10.03; 14.04, SZKŁO: 21.01; 18.02; 17.03; 28.04; 
ZIELONE (np. liście, trawa): 21.04
al. 600-lecia, 1 Maja, Batorego, Bolesława Śmiałego, Bota-
niczna, Cieplna, Długa, Energetyczna, Farna, Głowackiego, 
Grabskiego, Jana Brzechwy, Jaracza, Jasińskiego, Juliana Tu-
wima, Kazimierza Wielkiego, Kochanowskiego, Konopnickiej, 
Krakowska, Kraszewskiego, Królowej Jadwigi, ks. Janusza, 

księdza. J. Popiełuszki, księdza Jana Twardowskiego, Kordo-
na-Janickiego, Kubusia Puchatka, Kwiatowa, Kwiatów Polnych,  
Langiewicza, Lechicka, Lema, Licealna, Łąkowa, Łokietka, 
Makowa, Michalaka, Mieczykowa, Mieszka I, Migdałowa, 
Muszkieterów, Narutowicza, Niemcewicza, Nowa, Nowowiej-
ska, Okrężna, Olimpijska, Osiedle Kolejowe, Partyzantów, 
Piastowska, Piaszczysta, Pileckiego, Piłsudskiego, Polna, 
Poprzeczna, Przylasek, Raczkiewicza, Reymonta, Różana, 
Samodzielna, Sienkiewicza, Skłodowskiej, Słowiańska, Sobo-
lewskiego, Sportowa, Staffa, Starzyka, Staszica, Szarych Sze-
regów, Świerkowa, Targowa, Termiczna, Toruńska, Towarowa, 
Trojanowska, Wąska, Willowa, Wita Stwosza, Wypalenisko, 
Wyszyńskiego, Zaciszna, Załamana, Zielona Dolina, Złota, 
Zwycięstwa, Zygmunta Starego, Żeromskiego, Żołnierska, 
Żwirowa, Żyrardowska, Żytnia
Strefa III: 
POPIÓŁ: 8.01; 5.02; 4.03; 8.04, WOREK ŻÓŁTY: 15.01; 
12.02; 11.03; 15.04, SZKŁO: 22.01; 19.02; 18.03; 29.04; 
ZIELONE (np. liście, trawa): 22.04
Bajeczna, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bławatkowa, 
Bolechowskich, Św. Brata Alberta, Brzozowa, Bukowa, Cha-
browa, Chełmońskiego, Chłodna, Chłopickiego, Chodkiewicza, 
Cmentarna, Czarnieckiego, Dewajtis, Dąbrowskiego, Dębowa, 
Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Hugo-Badera, Iwaszkiewi-
cza, Jaworowa, Jesionowa, Karwowska, Kasprowicza, Kątowa, 
Konwaliowa, Koralowa, Lazurowa, Lubiejewska, Łowicka, 

Malinowa, Mała, Modrzewiowa, Moniuszki, Nadrzeczna, Perło-
wa, Planowa, Płocka, Podzamcze, Połaniecka, Porzeczkowa, 
Promienna, Prosta, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, 
Radosna, Rolnicza, Rozlazłowska, Równoległa, Rumiankowa, 
Rybna, Rycerska, Sierpniowa, Słowackiego, Spacerowa, 
Spokojna, Srebrna, Tęczowa, Traugutta, Warszawska, Wesoła, 
Wodna, Wróblewskiego, Zamkowa, Zagłoby, Zapolskiej, Zie-
leńcza, Zielona, Ziemowita, Żeglarska
Strefa IV: 
POPIÓŁ: 9.01; 6.02; 5.03; 9.04, WOREK ŻÓŁTY: 16.01; 
13.02; 12.03; 16.04, SZKŁO: 23.01; 20.02; 19.03; 30.04, 
ZIELONE (np. liście, trawa): 23.04
15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii Krajowej, Bema, Bo-
jowników, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Boryszew-
ska, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Fabryczna, Głucha, 
Górna, Gwardyjska, Inżynierska, Kawalerzystów, Klonowa, 
Kopernika, Kościńskiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, 
Litewska, Lotników, Łuszczewskich, Maczka, Mazowiecka, 
Miła, Mireckiego, Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, 
Pionierów, Południowa, Północna, Przyszła, Reja, Robot-
nicza, Roweckiego, Skotnickiego, Sobieskiego, Sosnowa, 
Spartańska, Spółdzielcza, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkol-
na, Środkowa, Tartaczna, Tomickiego, Torowa, Wierzbowa, 
Wiśniowa, Wojska Polskiego, Wołodyjowskiego, Wschodnia, 
Wyzwolenia, Zamiejska, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy 
Czarnego

Rejon A
9.01; 20.01; 3.02; 17.02; 2.03; 16.03; 30.03; 11.04; 27.04 ulice: 
Bohaterów Chodakowa, Brochowska, Chodakowska, Chopina, 
Hubala, Jasna, Jedwabnicza, Kilińskiego, Kolejowa, Korczaka, 
Królewska, Krótka, Krzywa, Krzywoustego, Księżycowa, 
Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, Matejki, Niepodle-
głości, Orzeszkowej, Pocztowa, Podchorążych, Powstańców 
Warszawy, Rejtana, Smolna, Szyszkowa, Waryńskiego, 
Warzywna, Wiejska, Wodociągowa, Wspólna, Wyspiańskiego, 
Wyszogrodzka, Zwierzyniecka, Żniwna
Rejon B
13.01; 27.01; 10.02; 24.02; 9.03; 23.03; 6.04; 20.04 ulice: 
11 Listopada, Asnyka, Brzechwy, Chrobrego, Cieplna, Długa, 
Działkowa, Energetyczna, Głogowa, Graniczna, Jagiellońska, 
Jana Kazimierza, Jaracza, Kampinoska, Kochanowskiego, 
Konopnickiej, Kraszewskiego, Kubusia Puchatka, Kwiatowa, 
Kwiatów Polnych, Langiewicza, Lechicka, Lema, Łąkowa, Łokiet-
ka, Migdałowa, Młynarska, Muszkieterów, Nałkowskiej, Nowa, 
Okrężna, Ostrzeszewska, Partyzantów, Piaszczysta, Podgórna, 
Poniatowskiego, Polna, Popiela, Popiełuszki, Profilowa, Przy-
lasek, Sadowa, Słowiańska, Sobolewskiego, Staffa, Starzyka, 
Stwosza, Świerkowa, Sochaczewskiego, Targowa, Termiczna, 
Trojanowska, Tuwima, Twardowskiego, Wczasowa, Wypalenisko, 
Zaciszna, Zalewowa, Zielona Dolina, Zwycięstwa, Żwirowa

Rejon C
10.01; 24.01; 7.02; 21.02; 6.03; 20.03; 3.04; 17.04 ulice: Bajecz-
na, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bielawskiego, Bławatko-
wa, Bolechowskich, Brukowa, Brzozowa, Bukowa, Chabrowa, 
Chełmońskiego, Chłodna, Dewajtis, Dębowa, Gagarina, Gaw-
łowska, Grzybowa, Harcerska, Hugo-Badera, Jaworowa, Jesio-
nowa, Karwowska, Konwaliowa, Koralowa, Lazurowa, Malinowa, 
Mała, Modrzewiowa, Mostowa, Nadrzeczna, Perłowa, Piękna, 
Połaniecka, Porzeczkowa, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radio-
wa, Radosna, Równoległa, Rumiankowa, Rybna, Rycerska, 
Sikorskiego, Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Św. Brata Alberta, 
Tęczowa, Wiosenna, Wodna, Zagłoby, Zamkowa, Zieleńcza
Rejon D
2.01; 15.01; 29.01; 12.02; 26.02; 11.03; 25.03; 8.04; 22.04 

ulice: al. 600-lecia, Batorego, Chłopickiego, Chodkiewicza, 
Czarnieckiego, Farna, Iwaszkiewicza, Jasińskiego, Kaspro-
wicza, Kazimierza Wielkiego, Kątowa, Królowej Jadwigi, 
Kusocińskiego, Lubiejewska, Łowicka, Makowa, Mieczyko-
wa, Mieszka I, Narutowicza, Niemcewicza, Nowowiejska, 
Olimpijska, Piastowska, Planowa, Płocka, Prosta, Poprzecz-
na, Promienna, Raczkiewicza, Rolnicza, Rozlazłowska, 
Samodzielna, Staszica, Śmiałego, Toruńska, Warszawska, 
Wesoła, Wyszyńskiego, Zapolskiej, Zielona, Złota, Zygmun-
ta Starego, Żeromskiego, Żeglarska, Żołnierska, Żytnia

Rejon E
8.01; 22.01; 5.02; 19.02; 4.03; 18.03; 1.04; 15.04; 29.04 ulice: 1 Maja, 
Bojowników, Botaniczna, Dąbrowskiego, Fabryczna, Głowackiego, 
Grabskiego, Gwardyjska, Klonowa, Kopernika, Kordona-Janickiego, 
Krakowska, Ks. Janusza, Ks. Ziemowita, Licealna, Lotników, Łusz-
czewskich, Mazowiecka, Michalaka, Osiedle Kolejowe, Pileckiego, 
Piłsudskiego, Południowa, Przyszła, Północna, Reja, Reymonta, 
Robotnicza, Różana, Sienkiewicza, Sierpniowa, Skłodowskiej-Curie, 
Słowackiego, Spartańska, Sportowa, Spółdzielcza, Szarych Szere-
gów, Środkowa, Tomickiego, Torowa, Towarowa, Wąska, Willowa, 
Wiśniowa, Wojska Polskiego, Wołodyjowskiego, Wróblewskiego, 
Wschodnia, Wyzwolenia, Załamana, Zamiejska, Żyrardowska

Rejon F
3.01; 17.01; 31.01; 14.02; 28.02; 13.03; 27.03; 10.04; 24.04 

ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii Krajowej, 
Bema, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Boryszewska, 
Cmentarna, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Głucha, Górna, 
Inżynierska, Jana III Sobieskiego, Kawalerzystów, Kościńskie-
go, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, Maczka, Miła, 
Mireckiego, Moniuszki, Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, 
Pionierów, Podzamcze, Roweckiego, Skotnickiego, Sosnowa, 
Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, Tartaczna, Traugutta, 
Wierzbowa, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy

Harmonogram odbioru odpadów z domów jednorodzinnych 

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE - POJEMNIKI)

ODPADY SEGREGOWANE, SZKŁO, POPIÓŁ

w okresie styczeń - kwiecień 2020 roku

Wszelkich informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi udziela Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, pok. 322, 323,  
tel. 46 862-22-35 wew. 410, 411, 412.

Harmonogram odbioru odpadów z budynków wielorodzinnych
w okresie styczeń - kwiecień 2020 roku

PLASTIK, PAPIER - 2 razy w tygodniu; SZKŁO - raz na dwa tygodnie; ZIELONE (np. liście, trawa) - 22.04; POPIÓŁ - 8.01, 5.02, 5.03, 8.04

Ulice: al. 600-lecia, Konstytucji 3 Maja, Senatorska, Żerom-
skiego, Pokoju, Kosińskiego, Narutowicza, Długa, Staszica, 
1 Maja, Reymonta, Słowackiego, Ziemowita, Piłsudskiego, 

Kaczorowskiego, Warszawska, Fabryczna, Broniewskiego, 
Mickiewicza, Dywizjonu 303, Żwirki i Wigury, Lotników, 
Gawłowska, Licealna, 15 Sierpnia, Chopina, Grunwaldzka, 

Ogrodowa, Topolowa, Parkowa, Chodakowska, Młynarska, 
Trojanowska, Kochanowskiego, Targowa, Korczaka, Osie-
dle Kolejowe - będą obsługiwane 2 razy w tygodniu;

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE)

ODPADY SEGREGOWANE

Pozostałe wspólnoty będą obsługiwane raz w tygodniu.


